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Nastal čas Bošáckych hodov. O tom, že to bol vždy v Bošáci výnimočný sviatok, svedčí aj zápis 
v rukopise etnografa, rodáka z Bošáce Petra Dzuráka. Spomienky na hody z rozprávania obyvateľky 
Bošáce nás zavedú až do medzivojnového obdobia. Uvádzame podľa zápisu v nárečí.  

„Bošácke hody! Keď sa to tak zoberie, to nebol len pätnásty august, jako deň Panny Márie. Kde! 
Ešte ani nebola dobre rozbehnutá žatva, už sa ktorísi ľudia prestarávali, či stihnú porobiť všetko do 
hodov, či im to vyjde, a tak. To nebola len žatva alebo mlatba! Predstav si, čo to bolo - urobiť poria-
dok aj na dvore, aj doma. Mazanie, líčenie, vymazovanie násypov, podúkolia, vnútri zem, na dvore 
zasa vyvážať blato, kde bolo treba zasypať „šutrom“(štrkom), pilinami, vnútri líčiť kuchyňu, izbu, 
„árichtúnek“ (nábytok) umývať, natierať petrolejovou vodou, dávať nové „okljépi“ do postelí, no 

roboty na haleluja, čo to 
ani nafriško nepríde na 
rozum. Toto sa ešte jako 
tak dalo zvládnuť. Ale 
„ščil“ si predstav chu-
derky ženy. Aj pomáhať 
v poli, aj mlatby, doma 
okolo hydiny, okolo detí, 
„ščiléj“ vára, pečenie, to 
len na ich pleciach viselo, 
mali toho viac jak dosť. 
Ale toto berme jako bež-
né. Nesmieme zabudnúť, 
na hody sa musela po-
schádzať rodina a priate-
lia, ktorí za to stáli, že ich 
chceli pohostiť. 

pokračovanie na str. 6
pokračovanie z 1. strany

BOšácke hOdy v spOmienkach

programový plagát 
BOšácke hOdy

na strane 7
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Z komisie pre financie, rozpočet a dotácie
Posledných pár mesiacov sa nieslo v zname-
ní dotácií a žiadostí o finančné príspevky.  
Na základe odporúčaní komisie, obecné za-
stupiteľstvo zastavilo realizáciu dvoch pro-
jektov. 
Prvým je projekt Rozvoj odpadového a obe-
hového hospodárstva v Bošáci - dodávka 
kontajnerov. Dôvod na zrušenie projektu bol 
nasledovný. Obci bola poskytnutá dotácia 
vo výške 23 000,- €. Verejným obstaráva-
ním bola však  vysúťažená suma na dodáv-
ku kontajnerov vo výške 61 000,- €. Obec 
by tak musela zo svojich vlastných peňazí 
doplatiť 38 000 €. Vzhľadom na to, že obec 
bude musieť vziať úver na dofinancovanie 
projektu kompostoviska, nepovažujeme za 
vhodné, aby sa vynakladali ďalšie finančné 
prostriedky z rozpočtu obce na nákup kon-
tajnerov, ktoré nie sú pre obec v aktuálnej si-
tuácií nevyhnutnou investíciou. Taktiež sme 
zistili, že technická špecifikácia kontajnerov 
v žiadosti o dotáciu nezodpovedala tomu, čo 
je vhodné na stroje a zariadenia, ktoré aktu-
álne obec vlastní. Z tohto dôvodu sme odpo-
ručili, aby sa požiadalo o novú dotáciu, kde 
v žiadosti bude uvedená špecifikácia kontaj-
nerov, ktoré budú svojimi technickými pa-
rametrami vhodné na techniku, ktorú obec 
vlastní a kde suma v žiadosti o dotáciu bude 

určená na základe aktuálnych trhových cien.  
Druhým projektom, ktorý bol zastavený je 
projekt Wifi pre teba. Zmluva o poskytnutí 
dotácie bola podpísaná v roku 2020. Projekt 
však  nebol doteraz zrealizovaný. V rám-
ci projektu sa malo zakúpiť vybavenie na 
zabezpečenie wifi na verejných priestran-
stvách. Na väčšine týchto priestranstiev 
je wifi už aktuálne  k dispozícií. Taktiež 
náklady na realizáciu by boli väčšie než 
sú predpokladané výdavky projektu v roz-
počte žiadosti a obec by musela realizáciu 
dofinancovať z vlastných zdrojov. Pri vý-
davkoch, ktoré obec musí vynaložiť na rea-
lizáciu iných, dôležitejších projektov, sme to 
nepovažovali za vhodné. 
Končí programové obdobie a z toho dôvodu 
bolo vyhlásených veľa výziev na dočerpanie 
finančných prostriedkov z Európskej únie. 
Samozrejme tieto výzvy neušli našej pozor-
nosti a do niektorých sme sa zapojili. Spolu 
s partnerskou obcou Březová sme podali na 
konci februára žiadosť na získanie finanč-
ných prostriedkov na realizáciu spoločného 
projektu Tradície spod Veľkého Lopeníka. A 
už teraz máme pre Vás dobrú správu. Pro-
jekt bol podporený. Potrebné bolo doložiť 
ešte pár dokladov, čo sme zrealizovali na 
konci júla. V rámci projektu sa zrealizuje 

množstvo zaujímavých podujatí zamera-
ných na naše regionálne zvyky a tradície. 
Tešiť sa môžete na kurzy varenia, výšivky, 
školu tanca. A aby sa tieto podujatia mohli 
uskutočniť, tak v rámci dotácie sa zakúpi 
aj nové zariadenie kuchyne v kultúrnom 
dome, nové stany, pivné sety, propagačné 
materiály, kroje pre folklórny a divadelný 
súbor atď.  Druhú žiadosť, ktorú sme spolu 
s poslancami pripravili je projekt  v rámci 
výzvy na vybudovanie alebo rekonštrukciu 
infraštruktúry pre pohybové a voľnočaso-
vé aktivity. Keďže išlo o výzvu zameranú 
na vonkajšie aktivity, zámerom projektu je 
vybudovať oddychovú zónu (komunitnú 
záhradu) v priestoroch za sokolovňou, kde 
bude čitáreň, miesta na sedenie, vonkajšie 
šachy, stolný tenis, malé detské ihrisko. Na 
ihrisku je zase v rámci projektu plánované 
vybudovať workoutové ihrisko a zónu, kde 
budú vonkajší  stolný tenis, biliard a stolný 
futbal. Verím, že tento projekt bude úspeš-
ný a vytvoríme pre Vás miesta, kde budete 
môcť tráviť dvoj voľný čas.

Mgr. Martina Hulínková
predseda komisie

moji milí spoluobčania!
Prihováram sa Vám opäť prostredníc-

tvom nášho časopisu, aj keď množstvo roz-
hovorov absolvujem s Vami  či už osobne, 
alebo telefonicky na dennej báze, patrí sa 
dať na papier to, čo sme riešili, vyriešili, čo 
sa nám podarilo a na čom pracujeme a aké 
máme plány do budúcnosti. 

 Čas neúprosne letí a keď sa Vám do rúk 
dostane tento časopis, tak už bude viac ako 
polovica leta za nami a deti a ich rodičia sa 
už budú chystať na nový školský rok. 

Keď už spomínam začiatok školského 
roka, tak by som chcel v prvom rade zabla-
hoželať pani Mgr. Renáte Záhorovej ku zvo-
leniu za riaditeľku Spojenej školy Bošáca! 
Verím, že Rada školy vybrala správne a nová 
pani riaditeľka bude tou správnou osobou na 
správnom mieste. Za zriaďovateľa môžem 
sľúbiť, že jej budem v maximálnej miere ná-
pomocný, aby škola fungovala na jednotku a 
bola výkladnou skriňou našej Bošáce.

Od posledného vydania časopisu sa toho 
v našej obci udialo neúrekom a budú o tom 
písať  respondenti na inom mieste tohto 
časopisu. Ja by som sa zameral najmä na 
udalosti a práce, ktoré zabezpečoval obecný 
úrad priamo, alebo prostredníctvom Sociál-
neho podniku. 

Aktuálne realizujeme projekt kompo-
stárne za zberným dvorom. Odkopaných a 
odvezených je cca 8000 m3 zeminy a mo-
mentálne sa robia základy na oporné múry, 
osadená je zberná nádrž na vodu a onedlho 
sa bude navážať technológia. Práce postu-
pujú podľa harmonogramu a bez väčších, či 
menších problémov. 

Zároveň riešime vybudovanie nového 
detského ihriska, ktoré bude umiestnené v 
susedstve futbalového a hasičského ihriska. 
Tu už je podaná žiadosť o stavebné povole-
nie a riešime s tým potrebnú administratívu, 
ako je napríklad vyňatie parcely z pôdneho 
fondu, či potrebné vyjadrenia z dotknutých 
inštitúcií. Po schválení stavebného povole-
nia zahájime proces verejného obstarávania 
na dodávateľa. 

Viaceré práce sme vykonali aj v Mater-
skej škôlke, upravili sme dvor, začali sme s 
výmenou oplotenia okolo škôlky, ktoré bolo 
v hroznom stave, musíme opraviť poklop na 

žumpe, ktorého poškodenie sme zistili až po 
odstránení starého dreva, ktoré bolo na nej 
nahádzané. Vyčistili sme koryto odvodňova-
cieho kanála okolo škôlky, ako aj pod cestou 
a mostom, ktoré sa nečistilo dlhé roky a boli 
tam už značné nánosy blata. Musíme ešte 
vyriešiť v spolupráci s pracovníkmi SPP, 
akým spôsobom spriechodniť kanál pod ces-
tou, nakoľko hlavné plynové potrubie, ktoré 
je vedené pod cestou, zabraňuje plynulému 
odtoku vody zo splaškovej kanalizácie a prí-
toku z odvodňovacieho kanála, čo značne 
komplikuje život obyvateľov tejto lokality. 
Ešte chceme upraviť aj vchod do novej bu-
dovy škôlky, ktorý ostal nedokončený od 
vybudovania novej prístavby. Natreli sme 
vstupné brány do škôlky novým náterom. 

Veľmi ma teší aj to, že pani učiteľky 
majú enormný záujem o zlepšenie a skrášle-
nie prostredia pre našich „škôlkárov“, čoho 
dôkazom je aj zapojenie sa do výzvy o získa-
nie grantu z TSK Zelené oči a projekt „Dvor 
zelenaj sa“, ktorý vypracovala pani učiteľka 
Antalová a obec ju administratívne zastre-
šila, bol vyhodnotený ako úspešný a škôlka 
dostane 1380,-€, aby sme vysadili zeleň a 
vybudovali prírodnú záhradu na školskom 

dvore MŠ prostredníctvom kríkov, drevín, 
cibuľovín, pozorovacích kŕmidiel a vyvýše-
ných záhonov.

V škole sme začali s odstraňovaním ha-
varijných situácií, rekonštruujeme elektric-
ké rozvody v kuchyni a budeme maľovať. V 
telocvični odstraňujeme poškodenú omiet-
ku, robíme vysprávky a maľujeme priestory 
šatní, sociálnych zariadení a vestibulu. Po-
škodenie vzniklo  v minulosti  po zatečení 
strechy a toto nebolo ihneď odstránené. Že 
sú priestory nevyhovujúce nám vytkla i kon-
trola z RÚVZ. Všetko by malo byť hotové 
pred začiatkom školského roka. Zároveň 
pripravujeme rekonštrukciu priestorov v te-
locvični, ktoré boli prenajaté súkromnému 
podnikateľovi. Náš zámer je, aby sa tam 
presťahovala naša ZUŠ-ka. Na tento účel by 
sme chceli využiť prostriedky z eurofondov, 
bola vyhlásená výzva MIRRI Programu Slo-

vensko, ktorá je určená na rekonštrukciu a 
modernizáciu základných škôl, kde by sme 
chceli požiadať o nenávratný finančný prí-
spevok okrem iného aj na tento účel.

Škola sa taktiež zapojila do výzvy o 
získanie grantu z TSK Zelené oči a projekt 
Zážitkové programy zamerané na živú a ne-
živú prírodu v okolí našej školy, ktorý vy-
pracovala pani učiteľka Slávka Ondrášková. 
Tento bol taktiež úspešný a škola získala 
1998,50,-€ na realizáciu tohto projektu.   

  Opravili sme múr na kultúrnom dome, 
ktorý bol z dôvodu zavlhnutia v katastrofic-
kom stave,  pre zamestnancov Sociálneho 
podniku sa vybudovalo nové zázemie vráta-
ne šatne, sprchy a sociálneho zariadenia pod 
kultúrnym domom. V pláne máme presťaho-
vať ich do dôstojných priestorov do začiatku 
jesene. 

Na dvore klubovne dôchodcov sme vy-
budovali chodník k altánku, nainštalovali 
osvetlenie, rozšírila sa terasa altánku, všetko 
za účasti členov JDS, ktorí sa aktívne zapá-
jali a svojimi brigádami nám veľmi pomohli, 
začo im patrí veľká vďaka!

Detské ihrisko pri bytovom dome č. 359 
potrebovalo tiež už rekonštrukciu, lebo už 
len pri letmom pohľade bolo jasné, že nie-
ktoré prvky sú až nebezpečné, lavičky polá-
mané, zhnité, nenatreté, pieskovisko zaras-
tené burinou. Preto sme sa rozhodli, že ho 
dáme do takého stavu, aby sa tam rodičia 
nebáli pustiť svoje deti hrať.  Celé to zvládli 
naši brigádnici a výsledok myslím stojí zato. 
Drevo nám sponzorsky venoval p. Zdenko 
Kusenda a s hoblovaním taktiež sponzorsky 
pomohol p. Marián Haviernik.  

Určite ste si všimli, že postupne realizu-
jeme rôzne úpravy na cintoríne, snažíme sa, 
aby bol náš cintorín dôstojným miestom po-
sledného odpočinku našich spoluobčanov. 

Pred kultúrnym domom sme brigádnic-
ky zrevitalizovali záhony a osadili oddeľo-
vače trávnika a obruby, čaká nás to ešte na 
námestí.

Okrem toho sa zapájame do rôznych vý-
ziev o dotácie. Čaká nás aj realizácia cezhra-
ničného projektu „Tradície spod Veľkého 
Lopeníka“. Ide o dotáciu z programu Inter-
reg, kde sme boli s Březovou úspešným žia-
dateľom a získali sme nenávratný finančný 
príspevok vo výške viac ako stotisíc eur pre 
realizáciu aktivít v Bošáci i na Březovej. Čo 
to znamená pre Bošácu? Na základe projek-
tu, ktorý je orientovaný na zachovávanie tra-
dícií, zrealizujeme v najbližších mesiacoch 
niekoľko zaujímavých podujatí. Pre ich 
úspešnú realizáciu bude zaobstaraný v rámci 
dotácie aj rôzny inventár (vybavenie kuchy-
ne v KD, mobiliár pre vonkajšie podujatie 
– pivné sety, stany, veľké plátno a projektor 
na premietanie, kroje a čižmy pre divadelný 

a spevácky súbor.) Bližšie informácie Vám 
poskytneme ihneď akonáhle bude všetko ad-
ministratívne dotiahnuté.

Ďalej sme získali fin. príspevky na 
hody, ktoré nás tiež potešili od Nadácie SPP 
(1500.-€), Trenčianskeho samosprávneho 
kraja (800.-€), z Nadácie ZSE nám oznámili, 
že nás tento rok nepodporia, asi preto, že nie 
sme ich zákazníkmi.

26. augusta zorganizujeme aj spomien-
kové podujatie na storočnicu organizované-
ho športu v Bošáci. Tu sme tiež získali dotá-
ciu vo výške 1000.-€ od TSK.

Ďalšou milou akciou budú na jeseň opäť 
Bošácke divadelné dosky, ktoré budeme re-
alizovať s finančnou podporu Nadácie Oran-
ge (920.-€). 

Na základe žiadosti o nenávratný finanč-
ný príspevok z Integrovaného regionálneho 
operačného programu pod názvom Rieše-
nie migračných výziev v obci Bošáca, sme 
dostali dotáciu pre rozvoj obce vo výške 
52000.-€, ktorú sme sa rozhodli použiť na 
rekonštrukciu sľúbených chodníkov v obci, 
na opravu výtlkov a ďalšie výdavky spojené 
s opravou objektov. Zatiaľ čakáme na pripí-
sanie prostriedkov na náš účet.

Zapojili sme sa aj do Výzvy na podanie 
žiadosti o poskytnutie dotácie na vybudova-
nie alebo rekonštrukciu infraštruktúry pre 
pohybové a voľnočasové aktivity. Ak bude-
me úspešní, tak budeme budovať workou-
tové ihrisko, ihrisko s vonkajšími stolnými 
hrami (stolné tenis, biliard, stolný futbal) 
a taktiež zrealizujeme kompletnú úpravu 
zóny pri pódiu na námestí, kde vznikne ko-
munitná záhrada pre organizovanie rôznych 
aktivít a oddychový priestor. V prípade ne-
úspechu, budeme hľadať ďalšie možnosti 
financovania týchto aktivít.

V najbližších týždňoch nás čaká množ-
stvo potrebných prác na verejných priestran-
stvách a v obecných objektoch. Iste ste si 
všimli, že na letnú brigádu sme zamestnali 
študentov, ktorí nám pomáhajú so skrášľo-
vaním našej krásnej Bošáce.

Koncom augusta Vám milí občania za-
čneme distribuovať obálky s QR kódmi a 
kartičky s Vašimi údajmi, nakoľko zavádza-
me nový systém evidencie odpadu - ELWIS. 
Bližšie informácie a význam tejto evidencie 
Vám oznámime prostredníctvom informač-
ných letákov, ako aj pri osobnom stretnutí. 
Ďakujeme, že triedite odpad tak ako doteraz, 

ale tento systém nám v tom ešte viac pomô-
že.  

Je ešte veľa toho, čo by som vám chcel 
napísať, ale nechcem Vás zaťažovať dlhými 
článkami, určite si o mnohom prečítate v 
tomto časopise od ďalších dopisovateľoch a 
taktiež, keď pôjdete po Bošáci, tak si všim-
nete, čo sa buduje alebo opravuje, prípadne 
chystá. Sledujte aj náš facebook alebo we-
bovú stránku, kde sa snažíme okamžite in-
formovať o novinkách, či udalostiach, ktoré 
sa v obci konajú, konali, alebo budú konať. 

Rád by som poďakoval mojim spolupra-
covníkom, spolupracovníčkam, poslancom 
OZ a členom odborných komisií za pomoc 
pri realizácii jednotlivých úloh, či obecných 
akcií. 

Vám milí občania za Vaše podnety a po-
strehy, ktoré nám pomáhajú riešiť malé, či 
väčšie problémy a tým môžeme robiť našu 
dedinku krajšou! 

Na úplný záver mi dovoľte, aby som 
Vám poprial ešte krásne letné dni, užite si 
Hodové slávnosti, verím, že sa Vám bude 
páčiť, čo sme si pre vás pripravili. 

Bc. Jozef Mihala
starosta 

z Bošáce informácie pre občana
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V sobotu 22. apríla pri príležitosti Dňa 
Zeme sme usporiadali spoločnú brigádu za-
meranú na čistenie verejných priestranstiev, 
prírody a údržby verejnej zelene. Ďakujeme 
všetkým, ktorí sa do brigády zapojili a uká-
zali, že im záleží na našej obci a prostredí 
v akom žijeme. 

Vyzbierali sme množstvo odpadkov 
v rôznych lokalitách obce a týmto opäť prí-
zvukujeme na občanov, že odpad patrí do 
separovaného zberu, komunálneho odpadu a 
na zberný dvor. Nie do prírody! 

V rámci verejnej zelene sme upravili ze-
leň a odburinili záhony na námestí, pred kul-
túrnym domom. Do budúcnosti by sme boli 
veľmi radi, keby brigádnikov pribúdalo a 
naopak odpadkov vo verejných priestoroch 
ubúdalo. Veď verejné priestranstvá či príro-
da v okolí našej obce patrí nám všetkým. 

Na námestie sme zasadili stromček, kto-
rý bude už tohtoročné vianočné sviatky sú-
časťou výzdoby našej obce. Keď podrastie, 
v budúcich rokoch bude hlavným vianoč-

ným stromčekom. Ďakujeme za pomoc s 
výsadbou Pavlovi Dubničkovi a Martinovi 
Letkovi. Stromček je zo špeciálnej škôlky, 
investovali sme doň pre Vás všetkých, aby 
Vám robil radosť. Dávajme naň spoločne 
pozor.

Počas ďalšej brigády sme upravili zá-
hony pred kultúrnym domom. Zamestnanci 
Sociálneho podniku postupne vykonávajú 
úpravy priestoru cintorína tak, aby bol dôs-
tojným miestom odpočinku našich blízkych. 

Už budúci mesiac odštartujeme nový 
systém zberu odpadov za pomoci programu 
Elwis, ktorý bude adresný, pomôže každej 
domácnosti v správnom nakladaní s odpad-
mi a vnesie spravodlivosť do platenia po-
platku za zber odpadu. Viac informácií Vám 
poskytneme už čoskoro formou letákov 
a osobných stretnutí.  

PaedDr. Daniel Bradáč
predseda komisie

z Bošácez Bošáce

Z činnosti komisie výstavby, územného plánovania a rozvoja 
Komisia zasadala v období od apríla do 

augusta 2023 dva krát. A to dňa 18. mája a 
31. júla. Členovia riešili úlohy zadané obec-
ným zastupiteľstvo a starostom, ako aj pod-
nety občanov.

Vykonali sme obhliadku bytového domu 
č. p. 255., kde sme sa zaoberali sťažnosťa-
mi nájomníkom na vysokú vlhkosť v miest-
nostiach. Obhliadkou bolo zistené, že tento 
problém vzniká z dôvodu veľmi zlého sta-
vu balkónov, ktoré sú v kritickom stave. Je 
navrhnuté riešenie na rekonštrukciu týchto 
balkónov a OZ taktiež prerokovalo možnosť 
kompletnej rekonštrukcie bytového domu.

Komisia vykonala obhliadku priestorov 
pri garáži hasičskej zbrojnice, kde predis-
kutovala možné riešenia terénnych úprav. 
Jedným z riešením je vybudovanie opornej 
steny na už existujúcom opornom múre ko-
ryta potoka. Na toto riešenie bude potrebné 
povolenie Správy povodia Váhu, na základe 
ktorého komisia začne rokovať o ďalších 
krokoch na vyriešenie problému.

Ďalej by som Vás rád informoval o pre-
biehajúcich projektoch a podaných žiados-
tiach.

Dňa 10.07.2023 nadobudlo po rokoch 
právoplatnosť kolaudačné rozhodnutie na 
chodník medzi kostolom a bytovkami na 
začiatku obce od Trenč. Bohuslavíc. Ná-

vrh na kolaudáciu bol síce podaný už dňa 
15.11.2017, ale až dňa 30.05.2023 obec do-
dala všetky požadované dokumenty staveb-
nému úradu, aby mohol konať. Na základe 
tohto rozhodnutia je možné aj vysporiadať 
vlastníckych vzťahov častí pozemkov pod 
chodníkom.

Dňa 28.06.2023 podala obec žiadosť o 
vydanie stavebného povolenia k realizácii 
detského inkluzívneho ihriska Rodinka v 
priestoroch areálu futbalového a hasičského 
ihriska. Aktuálne prebieha stavebné konanie 
stavebným úradom na vydanie povolenia. 
Realizácia ihriska musí prebehnúť do konca 
roku 2024.

Ako postupujeme v IBV? Dňa 
11.10.2021 bolo síce vydané územné roz-
hodnutie o umiestnení stavby „IBV Bošáca 
Pod Stráňami“, ale až dňa 22.02.2023 nado-
budlo konečne právoplatnosť po doložení 
chýbajúcej zmluvy. 

Žiadosť o stavebné povolenie k výstavbe 
komunikácií (Objekt SO-03 Komunikácie a 
spevnené plochy) tohto projektu bola po-
daná dňa 20.09.2022. Toto povolenie však 
nemôže byť vydané, nakoľko chýba vy-
sporiadanie pozemku jedného vlastníka. Na 
vysporiadaní tohto pozemku obec aktívne 
pracuje.

Žiadosti o stavebné povolenie verejného 

vodovodu, VN prípojky, prípravy na kana-
lizáciu neboli predložené z dôvodu chýba-
júcich údajov. Na ich doplnení intenzívne 
obec pracuje. Vo vyhotovenom projekte pre 
územné rozhodnutie bolo zapracované roz-
šírenie verejnej kanalizácie, no pripravená 
projektová dokumentácia túto úpravu už ne-
obsahovala. Opäť musíme riešiť doplnenie, 
na ktorom už pracuje projekčná spoločnosť. 
Následne bude môcť obec znovu požiadať o 
stavebné povolenie.

Znie to možno komplikovane a vyzerá 
to, že nič v tejto oblasti sa nehýbe. Opak je 
však pravdou, neustále riešime doplnenia 
alebo zmeny vo vyhotovených projektoch, 
povoleniach, žiadostiach, taktiež sa snažíme 
vysporiadať pozemky, nakoľko neboli všet-
ky vysporiadané. A bez vysporiadaných po-
zemkov obci žiadnu stavbu nikto nepovolí. 
Vždy keď už si myslíme, že sa niečo pohne 
ďalej, objaví sa ďalší problém z minulosti, 
ktorý treba vyriešiť. Aj keď sa v minulých 
rokoch sľubovalo stavať už budúcu jar, či 
následne jeseň, my Vám žiadny termín sľu-
bovať nebudeme. Sľúbime Vám však, že ro-
bíme a urobíme všetko preto, aby sa stavať 
začalo čo najskôr ako to len bude možné. 

Ing. Martin Adámať
predseda komisie

Z komisie kultúry, športu a vzdelávania
Máme tu najväčší sviatok roka v našej obci. 
Bošácke hody. Posledných pár týždňov sme 
intenzívne pracovali na tom, aby tohtoroč-
né hodové slávnosti boli zaujímavé pre Vás 
všetkých, aby si každý našiel program, kto-
rý ho zaujme. Čakajú Vás tradičné aktivity, 
ale aj zopár noviniek. Urobíme všetko pre 
to, aby ste boli spokojní. Nie je to však iba 
práca členov komisie, ale najmä množstva 
dobrovoľníkov, bez ktorých by sme to ako 
obec nezvládli. Úprimne všetkým vopred 
ďakujem. Je obdivuhodné, že obetujete svoj 
čas počas hodov a pripravujeme spoločne 
aktivity pre ostatných spoluobčanov a náv-

števníkov. Za všetkých môžem povedať, 
že by nás potešilo, keby ste sa zapojili do 
budúcna aj viacerí. Začať môžete aj malič-
kosťami. Keď sa pospájajú, vznikne z toho 
krásne dielo. Tak sa pridajte, urobíte niečo 
pre druhých aj sa s nami zabavíte a nako-
niec Vás to bude hriať pri srdiečku. Všetkým 

Vám, milí spoluobčania, prajem príjemné 
prežitie hodových slávností. 
Počas príprav hodov sme sa venovali aj 
ďalším kultúrnym aktivitám, o ktorých sa 
dozviete v iných príspevkoch v časopise. 
Spomeniem však aspoň akcie, ktorými sa 
snažíme rozbehnúť naše kultúrne leto. Zre-
prízovali sme Bošácke baveničky, zorgani-
zovali koncert Trenčianskej 12stky, letné 
kino s Petrom Beckom Ondrejovičom. Plá-
novali sme pokračovať ďalšími premietania-
mi, no počasie sa s nami veľmi nekamaráti 
a tak veríme, že sa nám ešte podaria neja-
ké uskutočniť. Môžem Vám prezradiť, že 

máme pripravené nádherné dokumentárne 
filmy z dielne Pavla Barabáša, medzinárod-
ne úspešného dokumentaristu, ktorého kore-
ne siahajú aj do Bošáckej doliny. Už len to 
počasie, voľný večer a ideme na to.
Hneď po hodoch sa intenzívne vrhneme na 
podujatie, ktorým si pripomenieme sté výro-
čie organizovaného športu v Bošáci. Taktiež 
začneme s organizáciou ďalších podujatí 
ako aj výletu do Loštíc spoločne s družob-
nou obcou Horní Ředice. Spolu s obcou 
Březová nás čakajú tiež zaujímavé kultúrne 
aktivity. 
Čo sa týka oblasti vzdelávania, som veľmi 
rada, že naša škola má riadne zvolenú pani 
riaditeľku Mgr. Renátu Záhorovú. Či už z 
hľadiska výkonu funkcie poslanca, predse-
du komisie, ktorá zastrešuje aj vzdelávanie 
v našej obci, ale i z funkcie člena rady školy 

mám na základe prezentácie pani riaditeľky 
nádej, že všetko sa postupne pohne smerom 
k lepšiemu. Držím pani riaditeľke palce, aby 
sa jej podarilo zlepšiť medziľudské pracov-
né vzťahy v školskom prostredí, skvalitniť 
vyučovací proces a zatraktívniť školu pre 
deti i zamestnancov. 
Budem rada za každý Váš podnet či už k 
uskutočneným aktivitám, nápadu na nové 
podujatia, ale aj inšpiratívne akcie, ktoré by 
sa Vám páčili a videli ste ich alebo zažili 
niekde inde. Píšte čokoľvek Vás napadne 
na helikova.bosaca@gmail.com Nakoniec 
by som Vás chcela poprosiť, ak máte doma 

staré cukrárske formy, formičky, šprice, tác-
ky, pomôcky, vykrajovačky a taktiež staré 
vianočné ozdoby, svetielka, poteším sa tej-
to informácii. Pripravujeme pre Vás už te-
raz vianočnú výstavu o pečení, ozdobách, 
stolovaní, betlehemoch... budem rada, ak 
zapožičiate predmety na výstavu a ak ich 
nepotrebujete, určite ich vieme aj na obci 
uskladniť. Len ich prosím nevyhadzujte. 
Stačí sa ozvať, prídem sa pozrieť alebo si 
Vás zapíšem, že máte exponáty na zapožiča-
nie na výstavu. Ďakujem.  

Tatiana Helíková
predseda komisie

Z komisie pre životné prostredie a starostlivosť o verejné 
priestranstvá
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Ktorísi boli na to velice hákliví, že jak 
človek zabudol, už na tom nezáleží pre jakú 
príčinu, na! A „ščil“ prejdime k samotným 
hodom. Ráno, nuž jako v každý sviatok. 
Všade ticho, žiaden trepot alebo buchot, 
tak jakože kuje kosu alebo „inší štabarc“, 
akurát sem-tam čo kohút z ktoréhosi dvo-
ra zakikiríkal alebo pes zaštekal. Potom 
cupot, čo ľudia ponáhľali do kostola. Ale to 
už začalo. Čo ja viem, za hodinu, za dve, 
už jak otvorili šiatre. A to sa „ščilej“ pre-
nesme k Politzerovi! Tam sa začínali hody, 
aj sa končili. Jak ovšem nerátame hodové 
zábavy. Pri tých šiatroch sa miesili ľudia, 
aj čo vychádzali z kostola, aj čo prichádza-
li s deckami, aj samotné decká, no jak keď 
bol v Meste výkladný jarmok... Šiatre boli, 
pre poriadok to zoberme od cesty, čo išla 
do Haluzíc, hore po Škrachu a dole druhým 
bokom zas od mosta po svätého Jána… 
Jak ľudia vychádzali z kostola, hneď okolo 
šiatrov. Prvé tri aj štyri šiatre boli so svätý-
mi obrázkami. Samé sošky, obrazy, pátrič-
ky, no načo len pomyslel. Pastva pre oči! To 
boli hody! A to nie že decká mali hej-háj! 
To sa postretali ľudia, no neumyslí odkiaľ. 
Rodina, známi, kamaráti, a to samé: „Vitaj!, 
Servus!“ A do toho samé píšťalky, harmo-
niky, orgánky (ústne harmoniky), trúbelky, 
vlastného hlasu človek nepočul. Babylon!...
Potom na tom istom boku (od kostola) boli 
zas dva alebo tri šiatre s hračkami, jaké 
kto len chcel. Plechové vláčiky s koľajni-
cami, autíčka, bubny, trúbelky, orgánky, aj 
rovné, aj krivice, píšťalky, drevené hračky, 
také „kosjérky“, do toho keď fúkol, tak 
to zajačalo, až sa človek mykol, ... vrtule 
na paličkách, myšičky... Potom bolo kus 
prázdneho pľacu, to aby mohli ľudia, však 
najviac chlapi, vojsť Cvajdovi do šenku 
a hneď povyše... boli šiatre s cukrovím... 
Medovníčkové srdcia so sklíčkami, aj bez 
nich, husári, čokolády, napolitánky, … kys-
lé, prominclové cukrové, mašličky, maliny, 
turecký med - to bola „spasta“ na peniaze. 
Nuž, to bolo kriku, škľabotu. Veru nejeden 
aj dostal po zadku, keď sa neodbytne do-
žadoval, aby mu „manka“ kúpili cukrové, 
jaké sa mu zažiadalo. Čo som poznal z tých 
cukrášov, to bol nejaký Vilt z Mesta. Ten sa 
čosi navykríkal, to mal jako takú povedač-
ku, keď tie kúsky, také napolitánky, kládol 
na papier, čo mal jako „škarnicle“...keď na 
ten papier kládol posledný kúsok, zakaž-
dým vykríkol: „A ešte jeden na „radáš“, 
aby ste do rána tancovali čardáš.“ Také 
smiešne. To bol ten Vilt. Hneď vedľa neho 
mala šiator jedna, tiež z Mesta, ona mala 
taký malý obchodík... s cukrovinkami... 
Vedľa tejto baby býval šiator, čo predávali, 
už neviem, či Lubiňáci alebo Bzinčania...
drevený riad. Varešky, slížové varešky, 
hračky z dreva, mutovníky, tanierky, soľ-
ničky, také škatuľky na korenie, - no to bola 
radosť pozrieť, čo tí ľudia dokázali... Keď 

si pokúpili decká od nich rapkáče a také 
dlhé píšťalky, hádam aj v Podhradí sa ľu-
dia obzerali, čo sa robí. Toľko škľabotu. Tu 
sa šiatre končili. Ale jak sa zbiehali cesty z 
Malej a Hrubej strany, tam stával zmrzlinár. 
Nejaký Selimovič, tiež z Mesta... Mal dvoj-
kolesovú káru s kysňou, na vrchu tej kysne 
dva vrchnáky, a to nemusel ani vykrikovať, 
húf detí okolo, že nestačil merať do takých 
špicatých oplátkov. Malá zmrzlina za kvó-
der (= 50 halierov),duplovaná za korunu. 
To bol kšeft! Vedľa neho mal stolík...neja-
ký... a na tom stolíku presúšal, ale tak ši-
kovne, také jako vŕšky od pohárov za jeden 
„kvóder“. Človek mal uhádnuť, pod ktorou 
„pokličkou“ ten peniaz je. Ale to musel 
najprv vsadiť jako bank. Keď uhádol, aj to 
sa niekedy stalo, tak podľa toho, jaký dal 
bank, tak vyhral, čo ja viem, „dózňu“ na ci-
garety, šelijaké serepetičky, až budík alebo 
vačkové hodinky. Ale to boli také, na jedno 
natiahnutie. „Šmejd“. Jako vábniky, aby ľu-
dia tam sádzali. „Kunčaftov“(zákazníkov) 
mal dosť, od deciek až po narozume ľudí. 
Potom na tomto konci stávali Bosniaci. Aj 
lacný Jožko im hovorili. Všetko, s čím kšef-
tovali, mali v takej krošni. Tú nosili...pred 
sebou na traku, čo mali prepásaný cez ple-
cia. V tej krošni tovaru, jaký len kto chcel. 
Remene, „hozentrágle“ (traky na nohavi-
ce), hrebene, zrkadielka, harmoniky - or-
gánky, nožničky, nožíky – od žabykliačov s 
drevenou rúčkou a „sarajevá“, až po patent-
né, čo bolo viac nožíkov na jednej rúčke... 
Britvy, štetky na holenie, no „koléri“ kus. A 
to bola sranda s nimi obchodovať. Zapýtal 
cenu, jak keby bol koňa predával a potom 
spúšťal, jak keby bol mal z toho pasiu, že 
sa mohol takto jednať. Aj také veci máva-
li, čo sa nesmeli voľne predávať: sacharín, 
obrázky s holými babami, ale to už nemali 
v koši, ale popchané vo vačkoch. Tento bok 
od Policera by sme jako-tak mali. A „ščil“ 
sa dáme týmto druhým, od potoka. V špi-
ci, hneď niže mosta, to mal vyárendované 
slepý cigáň z Bohuslavíc. Moc sa nebudem 

mýliť, ale tuším sa menoval Baláž. Ach, s 
tým bola sranda! Hrával na harmonike. 

Tam, kde bola obecná váha, to už je 
„ščil“ „skasirované“ (zrušené), tam mal 
plac planetár. Stolík, kysnička s planéta-
mi a na takej šibenici papagáj, ktorý vy-
beral a „preštikoval“ planéty. Keď nemal 
kunčaftov, zatočil kľukou na verkli a keď 
ktosi prišiel, hneď obsluhoval. Najviac sa 
okolo neho motali dievky, také frfleny, tie 
boli najviac zvedavé, čo ich čaká - a baby 
zo Zabudišovej a z kopaníc. Naše nie. Tie 
sa hanbili, že na také „bobony“ (čary)ešte 
veria... Dole na štrku, jak tiekol potok, tam 
bol postavený „ringišpír“(kolotoč). To bolo 
čosi! Decká sa predbiehali na sedane a kto-
rý nemal peniaze, išiel na vrch ringišpíra 
točiť. Po piatich alebo šiestich razoch, mo-
hol sa potom zdarma odviezť. Hneď vedľa 
boli „cácački“(hojdačky). Také loďky pre 
dvoch alebo pre štyroch... Ešte na dôvažok 
veliký verkel a dve pesničky alebo tri furt 
dokola. Od rána, jako sa to začalo, až do 
neskorej noci. Naši, však pravda, to nebolo 
ďaleko, tí už poobede rozvešiavali deky nad 
dvere, aj na kuchynské okno, aby to nebolo 
tak počuť. ...Vedľa... bol šiator s „botami“, 
čo vyrábali novomestskí šustri jarmočnú 
obuv. Topánky, také hrubé baganče, aj „ští-
ble“ (čižmy). Aj papuče. Všeličo na nohy. 
Aj také fest remene do nohavíc. Potom ešte 
súkno, čo predávali, stužky, obrúsky a také, 
čo ženské potrebovali k šitiu. Posledný šia-
tor, už pri samom svätom Jáne... ten mal na 
predaj sitá. Aj husté na múku, aj na zrno. 
Úhrabočné  nemával, lebo také robieva-
li niektorí šikovní ľudia aj u nás. ...Každý 
rok medzi šiatrami, kúsok od obecnej váhy 
dole, bola strelnica.. Ku koncu až dve. ... 
K posledku sa toto( šiatre) na dolnom kon-
ci prestalo a prenieslo sa to „naprocívaj“ 
Kačíčky (na námestie) a potom na ihrisko. 
Tam to býva  doščilku.“

Peter Dzurák, 
Národopisný náhrdelník I.

z histórie
Obec Bošáca Vás srdečne pozýva na 

Pondelok 14. 8. 2023

OV" 

10:30 Dúhalka - koncert pre deti /S/
11:30 - 15:30 ARAKAVO - exot.papagáje /S/
11:30 - 15:30 Maľovanie na tvár /S/
12:30 Bošácky dychfest /S/
          Srnka band, DH Bučkovanka,
          DH Březovjané, DH Boršičanka AK
12:30 Hodová kuchyňa /S/
14:30 futbal, dorast U19 /FI/
          OŠK Bošáca – Čachtice
15:00 prednáška k výstave 
          "SNP  v podjavorinskom regióne" /OU/
15:00 - 18:00 Bošácky kroj - výstava
          Múzeum Bošáckej doliny /M/
17:30 futbal /FI/
          „starí páni“ Bošáca – Limbach 
20:00 hodová zábava s HS Rytmus /KD/
          /DHZ Bošáca/

         

17:00  HODENCE s ĽH POLUN /FI/
           ukončenie hodov, občerstvenie
           (varená kukurica, topeničky,nápoje)        

!POZOR SÚŤAŽ!
Gazdinky, zapojte sa do súťaže o najlepší
hodový koláč/zákusok a získajte „Rád Bošáckej
varešky“. Stačí priniesť vzorku /7ks/  12.8. /SO/ 
v čase od 17:00 do 19:00 k výčapom pri pódiu.
Ceny budú odovzdané 13.8. cca o 17:00 za
sokolovňou.

Počas celých hodov bude na ihrisku v Bošáci
Lunapark so zábavnými atrakciami.     
VYSVETLIVKY
KD - kultúrny dom
FI - futbalové ihrisko
FK - Farský kostol Bošáca  

 

predaj sobota/13:00 - 18:00
predaj nedeľa/13:00 - 17:00
žrebovanie/nedeľa 17:30

"Odboj - SNP v podjavorinskom regióne"/OU/
"Najkrajšie stromy Slovenska"/OU/
sobota / 13:00 - 18:00
nedeľa / 13:00 - 18:00

11. - 14. 8. 2023
BOŠÁCKE HODY

Nedeľa 13. 8. 2023

Sobota 12. 8. 2023

Piatok 11. 8. 2023
17:00 bábkové divadielko Lienka /KD/
          rozprávka „Kocúr v čižmách“
19:00 koncert Nikola Kusendová /S/    
20:00 koncert Peter Bič Project /S/ 
21:00 oldies párty DJ Chosse  /KD/
          /DHZ Zabudišová/     

  8:00 slávnostná hodová sv. omša  /FK/
10:30 futbal, prípravka U11 /FI/
          OŠK Bošáca – Záblatie
13:00 hodový remeselný jarmok,
          tradičná hodová kuchyňa, občerstvenie /S/
13:00 "Na ľudovú nôtu" kultúrny program /S/
          FS Bosák, FS Dúbrava, Oľga Baričičová
          a kamaráti, Martin Repáň, Huncúti,
          FS Kasanka, Moštenskí Pajtáši,
          CM Pajtáš z Lopeníka
14:30 futbal, žiaci U15 /FI/
          OŠK Bošáca - Slavičín, ČR
15:00 komentovaná prehliadka
          kostola s výstupom na vežu /FK/
15:00 - 18:00 Bošácky kroj - výstava
          Múzeum Bošáckej doliny /M/
15:30 Oceňovanie osobností obce /S/
17:30  futbal muži /FI/
           OŠK Bošáca - OFK Vrbovce

M - múzeum Bošáca
S - priestor sokolovne  
OU - Obecný úrad Bošáca 

HODOVÁ
TOMBOLA /S/

VÝSTAVY

Realizované s finančnou podporou Trenčianskeho samosprávneho kraja.

Zmena programu vyhradená. Viac info na www.bosaca.sk
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Počas víkendu  3.- 4. júna sme boli 
pozvaní na návštevu do družobnej obce 
Horní Ředice, kde prebiehala zaujímavá 
akcia - výročie Zapomenutej bitky prus-
ko - rakúskej z roku 1758, ktorá sa odo-
hrávala aj v Horních Ředicích. Nakoľko 
v sobotu sme mali veľa povinností, cesto-
vali sme na dve etapy. Väčšina účastníkov 
zájazdu vyrazila skoro ráno autobusom s 
našim spoľahlivým šoférom Adriánom 
Ženžlákom. Na privítaní v Řediciach sta-

rostu zastupoval zástupca Martin Adámať 
a poslankyňa OZ Eva Macejková. Starosta 
Jozef Mihala spolu s ďalšími poslancami 
zatiaľ v Bošáci odštartovali súťaž mode-
lov lietadielok, pripravovali deň pre detič-
ky so Zem. Podhradím a taktiež vybavili 
2 sobáše. A až následne neskôr popoludní 
sa autom presunuli do Horních Ředic na 
večerný program, kde účinkovali aj náš FS 
Bosák a Nikola Kusendová. Pre návštevní-
kov podujatia sme si pripravili degustáciu 
slivkového lekváru, slivovice z Bošác-
kej pálenice a oškvarkovej nátierky z PD 
Bošáca. Obom ďakujeme za poskytnutie 
degustácií.

Samozrejme sme si prezreli obec, zis-
tili, čo majú nové a inšpirovali sa. Řediča-
nia majú po dlhých rokoch novú materskú 

škôlku s rozľahlým dvorom, prezreli sme 
si rybníky, hasičskú zbrojnicu, vyskúša-
li obecnú techniku, obdivovali kvetinové 
výsadby. Navštívili sme kostol a zvonicu, 
kde si Hanka Kusendová vyskúšala aj prá-
cu zvonárky. Zúčastnili sme sa aj rekon-
štrukcie bitky, ktorú opäť zvládli jej aktéri 
bravúrne a autenticky. V ušiach nám riad-
ne pišťalo hlavne z výstrelov z dela. Naši 
hostitelia, kamaráti sa o nás veľmi dobre 
starali a pripravili nám zaujímavý program 
a pekné darčeky pre každého účastníka tej-
to krásnej výpravy. Srdečne im ďakujeme 
a tešíme sa na najbližšiu spoločnú aktivitu 
už v septembri, kedy podnikneme spoloč-
ný výlet do Loštíc.

Tatiana Helíková, predseda
Komisie kultúry, športu a vzdelávania

Bošácke baveničky sa vrátili po nie-
koľkých rokoch prestávky späť medzi nás. 
A návrat to bol veľkolepý. Skvelé herecké 
výkony, vtipné scénky a plná sála divákov. 
To je to najväčšie poďakovanie pre ama-
térskych hercov z bošáckeho divadla Roz-
marín. Pretože pre Vás divákov to robí-
me. Nebolo to vôbec jednoduché, pretože 
správne načasovať skúšky pre viac ako 20 
ľudí, kedy má každý z nás pracovné, štu-
dentské i osobné povinnosti dalo zabrať. 
Nakoniec sme to dotiahli do úspešného 
konca. Zahrali sme pre Vás premiéru 7. 
mája i reprízu na konci júna. Potešili sme 
Vás divákov a zabavili sme sa aj my di-
vadelný kolektív. Chcela by som poďako-
vať všetkým účinkujúcim, viem nemáte to 

ľahké a o to viac si cením, že sme to opäť 
dokázali. Poďakovanie patrí aj manželom 
Mikulcovým za ozvučenie a trpezlivosť a 
všetkým Vám – našim divákom za Vašu 
priazeň.

Ak má niekto čas, chuť, odhodlanie, 
radi ho v divadelnom kolektíve privítame. 

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a vzdelávania

Na Kvetnú nedeľu sme sa stretli v 
našom kultúrnom dome na príjemnom 
jarnom podujatí. Piesne patriace do tohto 
predveľkonočného obdobia nám zaspie-
vali členovia FS Bosák a o dobrú náladu 
sa postarali aj členovia CM Pajtáš z Lo-
peníka. Od miestnych výrobcov si mohli 
návštevníci zakúpiť ich domáce výrobky 
a produkty. Musíme opäť skonštatovať, že 
máme šikovných a zručných ľudí v našej 
obci. Manželia Horeční opäť predviedli 
svoju zručnosť v pletení košíkov a korbá-

čov a kto mal záujem, radi ho do svojho 
remesla zasvätili. Veríme, že všetci odchá-
dzali z podujatia v dobrej nálade, poroz-
právali sa a strávili príjemné popoludnie s 
rodinou, susedmi a kamarátmi. Ďakujeme 

všetkým organizátorom, účinkujúcim, pre-
dajcom a samozrejme aj Vám návštevní-
kom za účasť. 

Tatiana Helíková, predseda Komisie 
kultúry, športu a vzdelávania

veľkolepý 
návrat 
zábavného 
programu

v horních 
Řediciach

 „kvetná ňedzela dzes klúče dzela“

za kultúrouza kultúrou

Deň matiek sa na Slovensku slávi 
druhú májovú nedeľu, keď si pripomí-
name a oslavujeme význam a dôležitosť 
matiek v našich životoch. Je to výnimoč-
ný sviatok, kedy môžete svojej mame 
prejaviť svoju vďačnosť výnimočným 
spôsobom. A aký je ten výnimočný spô-
sob? To by mal vedieť každý z nás, pre-
tože každé dieťa najlepšie pozná svo-
ju mamu a vie, čo by jej urobilo radosť.  
Veríme, že radosť všetkým mamám a ba-
bičkám sme urobili aj prostredníctvom 
malej slávnosti v kultúrnom dome pri 
príležitosti ich sviatku. Všetkým mamám 
sa prihovoril na úvod starosta obce Bc. 
Jozef Mihala. S pekným programom vy-
stúpili postupne deti z materskej škôlky a 
žiaci zo ZUŠky. Okrem kvetu od staros-
tu sme oslávenkyne potešili aj bohatým 
občerstvením, ktoré pre ženy pripravila 
Janka Baňáková z Pečie celé Sloven-
sko. Opäť pridala aj zopár zaujímavostí 
zo sladkého sveta a spoločne sme  si pri-

pravili ďalšiu maškrtu. Príjemná nede-
ľa venovaná našim mamám sa vydarila.  

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a 

vzdelávania    

deň, kedy potešíš svoju mamu
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Letné kino 
s Beckom
Po niekoľkých rokoch prestávky sme 
k nám do Bošáce prizvali kamaráta, 
človeka s veľkým srdcom, cestovateľa 
a dobrodruha telom aj dušou Petra 
Becka Ondrejoviča. Prvý raz nie do 
kultúrneho domu, ale vonku na našom 
pódiu sme premietanie pripravili v 
rámci letného kina na veľkom plátne. 
Zámerom Petra bolo ukázať nám, čo 
počas jedného roka zažil. Bolo toho 
skutočne neúrekom. Prežiť všetky tie-
to zážitky by bežnému človeku trvalo 
desaťročia. Slovensko, Južná Afri-
ka, Namíbia, Venezuela, Argentína, 
Brazília, Patagónia, Karibik, Nórsko, 
Rakúsko, Slovinsko.... ťažko si to vš-
etko vlastne zapamätať, nie to ešte 
prežiť. Ďakujeme Petrovi, že sa opäť 
s nami podelil o tieto krásy a zau-
jímavosti. Videli sme moderné mestá, 
historické centrá, krásnu prírodu, ale 
aj domorodých obyvateľov a národ-
né parky. Peter sa nekamaráti s tech-
nikou( to si každý účastník besedy 
asi všimne) ale povie Vám všetko o 
dobrodružnom cestovaní, na divokej 
vode, v pralese, na skalách aj vo vzdu-
chu s padákom na paragliding sa ori-
entuje a pohybuje ako snáď nik. Do-
hovorí sa s pôvodným obyvateľstvom 
pralesov, bez váhania si na seba omotá 
anakondu, skočí do vodopádu a skúša 
veľa ďalších adrenalínových vecí. A 
to všetko s čiastočne chromou nohou 
je neskutočný počin hodný obdivu. 
A na záver mi dovoľte aj touto cestou 
zablahoželať Petrovi Ondrejovičovi 
k jeho životnému jubileu 60 rokov, 
ktoré oslávil v júli. Prajem mu veľa 
zdravia, aby ho jeho cestovateľské 
topánky vždy z dobrodružstva priv-
iedli bezpečne na rodnú hrudu, pod 
jeho milovanú beckovskú skalu.  

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a 

vzdelávania

z činnosti organizáciíza kultúrou

Staváme mi máje, 
čo nám dajú za ňe, 
pálenki pálenéj do flaški zelenéj…

Podľa starodávnej tradície, 
v predvečer prvomájový sme na našom 
námestí postavili aj tento rok máj. 
Ďakujeme hudobnému doprovodu – 
chlapcom zo Zebranky a členom FS 
Bosák. Poďakovanie patrí, všetkým, 
ktorí sa podieľali na zdobení májového 
stromčeka a taktiež Rasťovi Kusendovi 
za bezpečné postavenie a ukotvenie 
mája. Ďakujeme, že ste prišli na naše 
námestie a pripomenuli si s nami tento 
zvyk. 

Tatiana Helíková, predseda Komisie 
kultúry, športu a vzdelávania

Záhradkárska opekačka, úspešný mladý záhradkár 
a pripravované aktivity

V nedeľu 22.5.2023 sa uskutočnila vý-
ročná členská schôdza ZO Slovenského 
zväzu záhradkárov v Bošáci. Na schôdzi 
záhradkári zhodnotili činnosť v uplynulom 
roku 2022 a vytýčili si nové úlohy na rok 
2023. Momentálne má základná organi-
zácia 62 členov. V roku 2022 nás navždy 
opustil dlhoročný člen Ján Kozic a jeden 
člen ukončil členstvo zo zdravotných dô-
vodov. Získali sme dvoch nových členov.

V marci 2023 sa uskutočnil 16. roč-
ník výtvarnej súťaže pre deti a mládež na 
tému „Dobre je v záhrade“, ktorú organi-
zuje republikový výbor SZZ. Do súťaže 
sa tentokrát zapojilo 130 žiakov Spojenej 
školy v Bošáci, podľa pokynov sme do 
súťaže odoslali 10 výtvarných prác. Prá-
ce boli vystavené na výstave Záhradkár 
2023 v Trenčíne, práca žiaka Adama Ku-
želíka bola aj ocenená. Poďakovanie za 
účasť patrí deťom aj pani učiteľkám, ktoré 
sa tejto výtvarnej súťaži venovali.  Veľmi 
nás potešil úspech žiakov Spojenej školy v 
Bošáci, ktorí sa zúčastnili vedomostnej sú-
ťaže „Mladý záhradkár“. V okresnom kole 
sa zúčastnilo 6 žiakov: Juraj Kolarovič, Jo-
zef Beták, Ondrej Mago, Tamara Kozáč-
ková, Dorota Kukučová a Mária Galbavá. 
Juraj Kolarovič postúpil do celoslovenské-
ho kola, v ktorom sa umiestnil na krásnom 
druhom mieste. Aj touto cestou výbor zák-
ladnej organizácie ďakuje všetkým zúčast-
neným za aktívnu účasť v súťaži a Jurajovi 
Kolarovičovi srdečne blahoželáme. Poďa-
kovanie patrí aj p. učiteľke Lucii Benko-
vej, ktorá so žiakmi súťaž absolvovala. 

V sobotu 22.7.2023 sa členovia stretli 
na posedení v prírode spojené s opekačkou, 
tentokrát za kultúrnym domom v Bošáci. 
V príjemnom prostredí sme si opiekli dob-
roty a vymenili skúsenosti a rady v oblasti 
pestovania uhoriek, rajčín a vysádzania 
ďaľších plodín na uvoľnených hriadkach.  
Milým prekvapením akcie bola aj krátka 
účasť nášho najstaršieho člena pána Ma-
teja Benku, z ktorej sme sa všetci veľmi 
potešili. I keď mu už nohy dobre neslú-
žia, pamäť mu slúži veľmi dobre a rád si s 
nami zaspomínal na staré časy. Pán Benko 
do neskorého veku vyrábal a opravoval 
náradie rôzneho druhu, okrem iného aj 
záhradného. Naposledy robil maketu mlá-
ťačky, ale zo zdravotných dôvodov ju už 
nedorobil. Ako hovorí p. Benko: materiál 
na to mám, len ruky chýbajú. Preto aj tou-
to cestou hľadáme zručného majstra, ktorý 
by túto maketu pomohol dokončiť. Pánovi 
Benkovi želáme veľa zdravia.

Z najbližších akcií naplánovaných a 
schválených v roku 2023 vyberám:

- zájazd na výstavu AGROKOM-
PLEX Nitra, v sobotu 19.8.2023, pred-
bežne sa môžu členovia prihlasovať. V 
prípade nízkeho záujmu členov o akciu 
oslovíme s ponukou členov iných organi-
zácií.

- výstava ovocia a zeleniny v spo-
lupráci s Obecným úradom v Bošáci, ktorá 
je naplánovaná na 7. – 8.10.2023.     

- Republikový výbor SZZ pripra-
vuje výhradne pre členov Slovenského 
zväzu záhradkárov odborný seminár Flo-
ristika Jesenné inšpirácie, ktorý sa usku-
toční dňa 13.10.2023 t.j. v piatok, od 9,30 
do 14,00 hod. v Modre. Prihlášku je po-
trebné zaslať do 22.9.2023. V prípade zá-
ujmu, kontaktujte prosím predsedu základ-
nej organizácie, pani Vieru Kozicovú. 

- v septembri 2023 sa základná or-
ganizácia plánuje zapojiť do výstavy ovo-
cia a zeleniny, ktorú organizuje Okresný 
výbor SZZ v Novom Meste nad Váhom 
počas novomestského jarmoku. Bližšie in-
formácie ohľadne zberu vzoriek včas vy-
hlásime,

- aj tento rok výbor základnej or-
ganizácie zabezpečí pre svojich členov zá-
hradkársky kalendár pre rok 2024.

Je obdobie zberu prvých plodín, po 
ktorých sa nám uvoľnia hriadky napr. po 
hrachu, šaláte, cibuli, cesnaku, reďkovke. 
Uvoľnené záhony nám môžu poskytnúť aj 
jesenný zber. Za následnú rastlinu si vy-
berieme plodinu s krátkym vegetačným 
obdobím. Tu sú plodiny, ktoré je možné 

vysádzať ešte v júli a v auguste na uvoľ-
nené miesto. Začiatkom júla môžete siať 
mrkvu aj petržlen pre neskorý jesenný 
zber. Neskoro vysiatu mrkvu menej napá-
dajú škodcovia ako skôr vysiatu. Na takýto 
výsev sú vhodné najmä karotky. Polovica 
júla je posledný vhodný termín pre vý-
sev strukovín ako hrášok alebo kríčková 
fazuľa pre zelené struky. Júl je vhodným 
termínom pre sadenie priesad neskorých 
hlúbovín, napr. karfiolu, kapusty čínskej, 
brokolice, kalerábu, kelu ružičkového, 
kelu kučeravého, červenej repy či reďkov-
ky pre jesenný zber.  Počas júla nezabudni-
te aj na semená hlávkového šalátu, čakan-
ky, endívie / nízkokalorický listový šalát/, 
valeriány  a koncom júla aj špenátu. Júl je 
vhodný aj na výsadbu ľadového šalátu a 
fenikla. Dobré skúsenosti sú aj so sadením 
zemiakov. Keďže to už tento rok nestihne-
te, skúste využiť tieto rady na budúci rok.

V tomto období sa začína aj zber raj-
čín. Vedeli ste, že rajčiaky sú najaktívnej-
šie dopoludnia? V strede dopoludnia rastú 
najrýchlejšie. Na poludnie a popoludní 
slnko rastliny vysuší, takže sa v plodoch 
koncentrujú cukry. A práve popoludní je 
zber rajčín najideálnejší. Údajne rajčiny 
oberané popoludní budú chutiť omnoho 
sladšie ako tie, ktoré boli obrané ráno. Vy-
skúšajte.

Všetkým čitateľom PRAMEŇA želám 
krásne leto a jeseň a veľa pestovateľských 
úspechov.

Ing. Viera Kozicová, 
predseda SZZ ZO, o. j. z. v Bošáci
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78. výročie 
ukončenia 
druhej 
svetovej vojny

S úctou a spomienkou na 
všetky obete, ktoré padli za 
slobodu a demokraciu sme sa 
v rámci Mikroregiónu Bošáč-
ka v nedeľu 7. mája stretli pri 
pamätných tabuliach a pamät-
níkoch v Bošáckej doline. Za 
účasti starostov obcí Bošáca, 
Zemianske Podhradie a Nová 
Bošáca, genmjr. Svetozára 
Naďoviča z Klubu generálov 
SR, členov Oblastného výboru 
Slovenského zväzu protifašis-
tických bojovníkov NM n/V, 
členov ZO SZPB Bošáca a 
občanov, sme vzdali hold všet-
kým vojakom, ktorí bojovali za 
slobodu a padli v tejto vojne a 
tiež sme vzdali úctu všetkým 
obetiam nacistického režimu. 

Spomienková akcia začala 
pri pamätných tabuliach gen. 
Jurecha a por. Adamovica na 
Obecnom úrade v Bošáci a v 
parku na Námestí gen. Jurecha 
pri jeho buste, ktorému vzdal 
úctu i zástupca Klubu gene-
rálov SR gen. Naďovič. Na 
ďalšej zastávke pri pamätníku 
pred školou v Bošáci sme spo-

mínali na našich spoluobčanov, 
ktorí zahynuli počas vojny. 

Nedávno, pri príležitos-
ti výročia oslobodenia našich 
obcí, sa pietneho aktu zúčast-
nili i učitelia a žiaci školy. K 
nim smerovali i myšlienky z 
príhovoru, že vojna si obete 
nevyberá a zomierajú v nej 
nielen vojaci, ale i civilisti. 
Prináša ničenie a žiaľ. Viacerí 
naši spoluobčania tragicky za-
hynuli a utrpeli zranenia práve 
vo svojich domovoch počas 
bojov na Bošáckych kopani-
ciach. Dnešná mládež bude v 
budúcnosti ovplyvňovať a ria-
diť spoločenské dianie. Je po-
trebné, aby svoje rozhodovanie 
založila na poznaní histórie.

V Zemianskom Podhradí 
privítal prítomných starosta 
p. Zámečník pri pamätnej ta-

buli venovanej pamiatke Jána 
Zámečníka, ktorého môžeme 
označiť za „tankové eso“ za 
počet zničených kusov ne-
meckej pancierovej techniky. 
Za prítomnosti jeho sestry, 
p. Kočickej, som pripomenul 
jeho tragický osud, keď zahy-
nul práve v deň jej narodenín 
počas bojov o Ostravu, pár dní 
pred koncom vojny.

Na cintoríne v Novej Bošá-
ci sme si vencami kvetov pri 
hrobe vojakov Červenej armá-
dy a na mieste, kde boli v minu-
losti pochovaní letci USA uctili 
ich pamiatku. Pripomenul som 
i obete vojakov Rumunskej 
kráľovskej armády, ktorí tak-
tiež boli dočasne pochovaní na 
tomto mieste. Je pred nami úlo-
ha dôstojným spôsobom pripo-
menúť i ich účasť na bojoch v 

našom kraji.
Spontánne sa k účastníkom 

prihovoril i gen. Naďovič. Vy-
zýval k zodpovednosti pri vý-
bere politickej reprezentácie, 
hlavne v čase zvýšeného rizika 
vypuknutia ďalšieho katastro-
fického konfliktu v Európe.

Ďakujem všetkým, ktorí si 
našli čas a uctili si pamiatku 
obetí 2. svetovej vojny, či už 
účasťou na tejto akcii, alebo 
iným spôsobom.

125. výročie 
narodenie 
generála 
štefana 
Jurecha

V piatok 30. júna 2023 sme 
si za účasti zástupcov Klubu 
generálov Slovenskej repub-
liky, členov motocyklového 
klubu Despatch Riders LE MC 
Slovak Republic, Slovenského 
zväzu protifašistických bojov-
níkov a manželky zomrelého 
syna gen. Jurecha - podplukov-
níka Marcela Jurecha, pripo-
menuli 125. výročie narodenie 
generála Štefana Jurecha, rodá-

ka z Bošáce, ktorý bol popra-
vený 3. marca 1945 v koncen-
tračnom tábore Flossenbürg v 
Nemecku. 

Po privítaní účastníkov 
pietnej spomienky starostom 
obce Bc. Jozefom Mihalom, 
štátnej hymne a položení ven-
ca k pamätnej tabuli som mal 
tú česť prítomným pripomenúť 
život a vojenskú kariéru gene-
rála Jurecha. Pietnu spomienku 
ukončil pán farár Mgr. Richard 
Jankovič príhovorom a modlit-
bou. Následne sa účastníci spo-
mienky presunuli k buste gen. 
Jurecha na námestie, kde polo-
žili ďalšie spomienkové vence. 

Plánovaná prehliadka his-
torickej vojenskej techniky sa z 
dôvodu nevyhovujúcej doprav-
nej situácie na doporučenie Po-
licajného zboru nekonala.

Dostal som viac otázok na 
tému, akí to vlastne motorkári 
prišli do Bošáce na túto sláv-
nosť. Motocyklový klub De-
spatch Riders LE MC Slovak 
Republic je klub združujúci 
príslušníkov ozbrojených a 
záchranných zborov v činnej 
službe alebo výslužbe. Medzi 
motorkármi sú známi i ako 
Motospojky. Pri svojej činnosti 
zviditeľňujú a pripomínajú pa-
miatku vojakov a príslušníkov 
ozbrojených a záchranných  
zborov, ktorí položili život pri 
výkone služby. 

Vojenský historický ústav v 
Bratislave vo svojich materiá-
loch o gen. Jurechovi uchová-
va veľa informácii o jeho vo-
jenskej kariére a osude. Podľa 
nich môžeme predstaviť osob-
nosť Štefana Jurecha na zákla-
de nespochybniteľných faktov. 
Niekoľko z nich uvádzam niž-
šie:

Narodil sa 9. 6. 1898 Bošá-
ci. Jeho životnú púť na začiat-
ku ovplyvnil miestny farár 
Augustín FEITSCHER, ktorý 
u nás pôsobil v rokoch 1908 – 
1956. Tento vyhľadával talen-
tované deti, doporučoval ich 
na štúdiá a deti z menej majet-
ných rodín i finančne podporo-
val. Jedným z nich bol i mla-
dý Štefan Jurech. Pôvodne sa 
mal stať kňazom. Študoval na 
Gymnáziu v Trenčíne. 

Jeho plány prerušila Veľká 

vojna. Do armády Rakúsko - 
Uhorska vstúpil v máji 1916 
ako jednoročný dobrovoľník v 
71. pešom pluku v Trenčíne. 1. 
12. 1916 bol odoslaný na front, 
kde postupne pôsobil vo funk-
ciách veliteľa roja až veliteľa 
čaty. Službu v  tomto pluku 
skončil na fronte v Rumunsku 
v marci 1918. 

Bol premiestnený do 112. 
pešieho pluku, v ktorom pô-
sobil na talianskom a keď Ne-
mecko požiadalo o pomoc i 
na francúzskom bojisku až do 
konca októbra 1918 ako veliteľ 
čaty, roty a guľometnej čaty. Za 
službu vo zvláštnych útočných 
jednotkách získal Železný kríž.

Po skončení Veľkej vojny 
sa prihlásil do čs. armády 26. 
12. 1918 v p. pl. 71 v Trenčíne. 
Svoju kariéru v novej armáde 
začal ako veliteľ čaty. Postupne 
získaval vojenské vzdelanie vo 
vojenskej inštruktorskej ško-
ly v Miloviciach, absolvoval 
mnohé kurzy a štúdiá na Vyso-
kej škole válečnej v Prahe.  S 
účinnosťou od 1. 10. 1929 bol 
povýšený na kapitána pechoty. 
Od roku 1932 bol preložený do 
skupiny dôstojníkov generál-
neho štábu postupne vykoná-
val vysoké štábne funkcie a bol  
povyšovaný. 

Počas brannej pohotovosti 
štátu bol prednostom 3. odde-
lenia štábu 2. armády v Olo-
mouci a vykonával aj funkciu 
ubytovateľa 2. armády.

V roku 1938 sa stal členom 
československo - poľskej deli-
mitačnej komisie a na začiat-
ku r. 1939 bol ustanovený za 
prednostu kabinetu vládneho 
delegáta Slovenskej krajiny pri 
MNO v Prahe. 

Po vzniku Slovenského štá-
tu pokračoval v činnej službe 
v slovenskej armáde. Velil V. 
zboru v Trenčíne, bol náčelní-
kom štábu Krajského vojen-
ského veliteľstva v Bratislave 
a náčelníkom štábu Hlavného 
vojenského veliteľstva.17. 5. 
1939 bol povýšený do hodnosti 
pplk. gšt. Velil 2. divízii v Ban-
skej Bystrici a bol  náčelníkom 
štábu Veliteľstva pozemného 
vojska.   

Od januára 1941 do konca 
apríla 1942 pôsobil ako vojen-
ský atašé v Budapešti, súčasne 
akreditovaný pre Bukurešť a 
od februára 1942 aj pre Rím. 
Od mája 1942 bol ustanovený 
do funkcie veliteľa Vzdušných 
zbraní so sídlom v Trenčíne. 

Na začiatku druhej po-
lovice septembra 1942 bol 
odoslaný na východný front, 
kde prevzal od gen. II. tr. Jo-
zefa Turanca funkciu veliteľa 
Rýchlej divízie, nachádzajúcej 
sa v obranných postaveniach v 
kaukazskom predhorí pri rieke 
Psekups. Po zistení, že väčšina 
príslušníkov a časť dôstojníkov 
divízie odmieta ďalšiu účasť 
vo vojne po boku nacistického 
Nemecka, od novembra 1942 
do januára 1943 pripravoval s 
antifašistickou skupinou dôs-
tojníkov prechod divízie na 
stranu Červenej armády. V 
jeho poverení 22. 1. 1943 prí-
slušnú dohodu so zástupcami 
ČA podpísal npor. Gustav Do-
noval. Uskutočniť prechod sa 
nepodarilo. 

Od 1. 1. 1943 bol povýšený 
do hodnosti gen. II. tr. Po ústu-
pe Rýchle divízie na Krym ria-
dil jej reorganizáciu na 1. pešiu 
divíziu. Na Slovensko sa vrátil 
pred koncom septembra 1943 a 
opäť prevzal funkciu veliteľa 
Vzdušných zbraní.

V súvislosti s prezrade-
ním pripravovaného precho-
du Rýchlej divízie na stranu 
Červenej armády v novembri 
1943, vojenský prokurátor na-
riadil proti Jurechovi vyšetro-
vanie a zároveň vyšetrovaciu 

väzbu. Trestné stíhanie voči 
nemu bolo zastavené pre nedo-
statok dôkazov v januári 1944. 

Podľa nariadenia MNO mal 
byť preložený do výslužby, av-
šak na základe rozhodnutia mi-
nistra národnej obrany Ferdi-
nanda Čatloša bol ustanovený 
do funkcie veliteľa Vojenského 
vedeckého ústavu v Trenčíne. 

V apríli 1944 mu pplk. gšt. 
Ján Golian ponúkol funkciu 
veliteľa ilegálneho Vojenské-
ho ústredia. Ponuku neprijal s 
odôvodnením, že je sledovaný 
nemeckými bezpečnostnými 
zložkami. Napriek tomu 9. júla 
mal ako člen – poradca dele-
gácie ilegálnej SNR odletieť s 
Karolom Šmidkem do ZSSR, 
ale odlet sa neuskutočnil.  

Po vypuknutí SNP odišiel 
do Bratislavy, kde bol 2. sep-
tembra v budove MNO zatknu-
tý. Gestapom bol vypočúvaný 
vo Viedni, potom väznený v 
Kounicových kolejích v Brne a 
na začiatku januára 1945 pre-
vezený do berlínskej väznice 
Alt Moabit. Tu bol vypočúva-
ný v súvislosti s pripravova-
ným prechodom Rýchlej di-
vízie k Červenej armáde. Pod 
tlakom predložených dôkazov 
sa k príprave prechodu priznal. 
Pravdepodobne vo februári 
1945 bol prevezený do koncen-
tračného tábora Flossenbürg a 
následne popravený spoločne 
s ďalšími slovenskými gene-
rálmi Wiestom, Golianom a 
Malárom.

Ich spoločný koniec bol 
dlho nejasný. Svedectvo o ich 
posledných chvíľach vydal 
francúzsky plukovník Mottet, 
ktorý čakal na popravu v su-
sednej cele a podarilo sa mu 
prežiť. V poslednú noc pred 
popravou našich generálov mal 
možnosť rozprávať sa s gen. 
Jurechom.

Generál Jurech vykonával 
impozantné množstvo vyso-
kých vojenských funkcii. Mal 
možnosť významne ovplyvniť 
priebeh vojny a jeho tragický 
osud je potrebné pripomínať 
hlavne mladým ľuďom.

Mitánek Marián

z históriez histórie
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(foto č. 3) Napriek II. svetovej vojne 
kultúra v Bošáci napredovala naďalej. 
Dôkazom toho je aj záber z predstavenia 
,,Pevec Boží“. Divadelné predstavenie 
sa odohrávalo v priestoroch Sokolovne, 
ale divadelníci cestovali s predstavenia-
mi aj do susedných obcí i po bývalej 
Československej republike – do Piešťan, 
Trenčianskych Teplíc, Luhačovíc, Strání 
a inde.

Sokolovňa sa taktiež využívala ako 
kultúrny dom a bývali tu povestné zába-
vy, na ktoré s nostalgiou spomínajú naši 
najstarší občania. No a samozrejme aj 
svadby a rôzne posedenia.

(foto č. 4) Samozrejme Sokolovňa 
sa využívala hlavne na šport. Cvičilo 
sa predovšetkým na náradí a cvičenci 
z Bošáce sa zúčastňovali pravidelne na 
všesokolskom zlete v Prahe na Straho-
ve – najväčšom štadióne v strednej Eu-
rópe. Napríklad v roku 1938 pri príleži-
tosti 20. výročia založenia ČSR sa na X. 
zlete zúčastnilo 50 cvičencov z Bošáce. 
Druhá svetová vojna a diktatúra Sloven-
ského štátu prerušila činnosť Telocvič-
nej jednoty Sokol v Bošáci, no po vojne 
bola činnosť pod názvom Telovýchovná 
jednota Sokol obnovená. Rok 1948 pri-
niesol novú diktatúru a tá znamenala 
zánik spolkov Sokol v celom Česko-
slovensku. Komunistická strana sa sna-
žila podchytiť a organizovať kultúrnu a 
športovú činnosť v štáte. Športová čin-
nosť naďalej pokračuje pod hlavičkou 
Telovýchovnej jednoty Bošáca. Zrušené 
boli Sokolské zlety v Prahe, ktoré boli 
nahradené Spartakiádou, ktorá bola od 
roku 1955 organizovaná pravidelne 
každých 5 rokov. Tieto celoštátne maso-
vé podujatia mala už ale komunistická 
strana pevne organizačne podchytené a 
snažila sa prostredníctvom nich prezen-
tovať svoju moc. Napriek tomu cvičenci 
z Bošáce sa zúčastňovali pravidelne na 
tejto celoštátnej masovej akcii. 

Veľkej obľube sa tešil volejbal, kto-
rý sa hrával v areáli Sokolovne od roku 
1926. Zakladateľmi pomerne význam-
nej histórie tohto športu v Bošáci boli 
Miroslav Hatala, Štefan Machala, Ján 
Poláček, Juraj Zahradský, Štefan Ježko 
a ďalší... Volejbal dosiahol už v dvad-
siatych a tridsiatych rokoch výbornú 
úroveň a naši volejbalisti boli rovno-
cennými súpermi družstvám z Trenčína, 
Nového Mesta nad Váhom, či Piešťan. 
Bošáca sa v rokoch 1930 – 32 stala dva-

krát  víťazom Považskej župy. Po druhej 
svetovej vojne pokračovali naši volej-
balisti v úspešnom účinkovaní. Hrávali 
Prebor Západoslovenského kraja, kde sa 
stretávali s takými mužstvami ako ČH 
Bratislava, Slovan Bratislava, Slávia 

Bratislava, Dukla Nitra, Slávia Nitra, 
Jednota Trenčín, Slovan Trnava, Iskra 
Partizánske. Dorastenci v roku 1960 
hrali dorasteneckú ligu Slovenska. Ve-
dúcim volejbalového oddielu bol Milan 
Adamovic. V sedemdesiatych a osem-
desiatych rokoch zaznamenáva volejbal 
v Bošáci pokles záujmu, pravdepodob-
ne mu bol silným konkurentom futbal. 
Mužstvo hrávalo prebor vtedajšieho 
okresu Trenčín. Tradíciou býval turnaj 

„O pohár SNP“ počas Bošáckych hodov. 
Kríza sa naplno prejavila začiatkom no-
vého milénia a tento šport v Bošáci de-
finitívne zanikol. Záber zachytáva volej-
bal v sokolovni 5.7. 1934.

(foto č. 5) Cvičenci spolku Orol v 
Bošáci v roku 1920. Už v 20-tych ro-
koch mal Orol na Slovensku viac členov 
ako Sokol. Celoslovenské zlety sa konali 
v roku 1928 v Bratislave, 1933 v Nitre 
a 1938 v Žiline. Po komunistickom pre-
vrate roku 1948 boli organizácie Sokol a 
Orol rozpustené. 

PaedDr. Daniel Bradáč

spolková činnosť v Bošáci
(foto č. 1) V Bošáckej do-

line mala silné zázemie spol-
ková činnosť. V medzivojno-
vom období, i po II. sv. vojne, 
hlavnú úlohu zohrávali spol-
ky Orol a najmä Sokol, ktoré 
organizovali kultúrnu, špor-
tovú, divadelnú a inú činnosť. 
Do nej sa zapájali mladí i 
starší občania obce. Telocvič-
ná jednota Sokol bola založe-
ná 29. augusta 1920. Začiatky 
boli veľmi ťažké, pretože ne-
bola miestnosť na schádza-
nie. Po dohode s Ľudovítom 
Slimákom bola prenajatá 
miestnosť na „Drábovci“ s 
rozmermi 4 x 8 metrov (bu-
dova sa nachádzala v priesto-
roch dnešnej pošty). Prvými 
funkcionármi boli Adamať 
Ľudevít, Kusenda Štefan, 
Glys Oldrich, Drobová Anna, 
Figura Juraj. V rokoch 1924-
26 bol zakúpený pozemok na 
námestí a za tri a pol mesiaca 
bola postavená budova Soko-
lovne. 23. mája 1926 bola So-
kolovňa slávnostne otvorená. 

Katolícky dom, alebo Orolňa 
bola otvorená v roku 1925. To 
že sa ,,Sokol“ v Bošáci tešil 
popularite, svedčí aj nasledu-
júca fotografia z roku 1937. 
Záber z branného zrazu So-
kola v Bošáci zachytáva 163 
ľudí, od najmladších členov 
až po najstarších.

(foto č. 2) Sokol sa veno-
val nielen športovej činnosti, 
ale aj kultúrnej. V období 1. 
ČS republiky bola kultúra v 
Bošáci na pomerne vysokej 
úrovni. Fungoval tu divadel-
ný súbor, niekoľko hudob-
ných a speváckych skupín. 
Jednoducho ľudia sa snažili 
využiť absenciu dnešných 
moderných médií – televízie, 
rozhlasu a internetu, zapájali 
sa do rôznych podujatí a stre-
távali sa. V roku 1937 bola 
zavedená v obci elektrina a v 
Sokolovni sa zaviedlo kino. 
Fotografia zachytáva spevo-
kol TJ Sokol Bošáca.

z histórie z histórie
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Okolo Bošáckej doliny
V sobotu 29.4.2023 sa konal za priazni-

vého jarného počasia 6. ročník diaľkového 
turistického pochodu Okolo Bošáckej do-
liny za účasti 139 turistov z rôznych kútov 
Slovenska od Malaciek, Bratislavy, Pieš-
ťan, Nového Mesta nad Váhom, Trenčína, 
Bánoviec, Žiliny a okolia až po Bardejov. 
Samozrejme nechýbali ani domáci turisti 
z Bošáckej doliny a zo susednej Moravy. 
Turisti si mohli vybrať zo šiestich variant 
trás od 10 až do 52 km. Všetci účastníci 
nakoniec odchádzali domov plní dojmov 
z krás rozkvitnutej jarnej bielokarpatskej 
prírody a patrí im poďakovanie za účasť, 
Baru Tornádo za výborný guláš a nakoniec 
aj všetkým organizátorom, ktorí pripojili 
ruku k dielu, aby sa mohlo toto nádherné 
podujatie uskutočniť.Turistike zdar,  

Ing. Jaroslav Struhár

Privítali sme turistov 
zo Vsetína

V nedeľu 16. júla 2023 sme privítali 
v Bošáckej doline takmer 90 účastníkov 
MTTV – Medzinárodného týždňa turistiky 
na Valašsku, ktorí mali práve v tento deň 
naplánovaný výjazd na Slovensko. Ráno 
o 8:30 hod. dorazili turisti z Moravy na 
dvoch autobusoch na horizont nad obcou 
Březová, kde ich oficiálne privítal starosta 
obce Bošáca Bc. Jozef Mihala a odkiaľ vy-
razila prvá skupina turistov za doprovodu 
Jaroslava Struhára a Mariána Janegu na 18 
km trasu cez Novú horu, Horné Kamenič-
né, Rolincovú smerom do Bošáce, druhú 
skupinu turistov sprevádzal Jozef Struhár 
na 11 km trase z Novej Bošáce cez Hor-
né Kameničné,  Rolincovú tiež do Bošáce. 
Posledná skupina turistov si prehliadla Ha-
luzice s ich dominantami a okolo 14 hod. 
sme sa všetci stretli v cieli v Bare Tornádo 
pri výbornom guláši  a čapovaných nápo-
joch v podaní manželov Profjétových.  Po 
občerstvení sa a odovzdaní  propagačných 
predmetov poskytnutých starostom obce 
sme sa odobrali na prehliadku Múzea 
Bošáckej doliny, pálenice a rímskokatolíc-
keho kostola v Bošáci, kde všetkých oboz-
námil s históriou kostola organista Ján 
Mihala. Po prehliadke kostola sa účastníci 
plní nádherných dojmov z krás Bošáckej 
doliny odobrali späť do Vsetína. To, že sa 
im u nás ozaj páčilo, svedčí sľub k účasti 
na turistike Okolo Bošáckej doliny kon-
com apríla budúceho roka.

Ing. Jaroslav Struhár

Činnosť 
DHZ Bošáca

Milí čitatelia, dovoľte aby 
som Vás informoval o činnos-
tiach DHZ Bošáca za posled-
ný polrok 2023. 

Rok sme začali pracovne 
14.1. stretnutím na prvom vý-
bore, kde sme preberali plán 
práce na nasledujúce obdobie. 
V ten istý deň sme sa zúčast-
nili VVH (výročná valná hro-
mada) SDH Dolní Němčí, kde 
sme sa opäť stretli s našimi 
priateľmi hasičmi, vypočuli 
sme si ich správu o činnosti, 
podebatovali o spoločných té-
mach, pochutili na výbornom 
guláši a zabavili sa do nesko-
rého večera.

18.1. som sa ako pred-
seda DHZ Bošáca zúčastnil 
stretnutia predstaviteľov spol-
kov v Bošáci a spolu so sta-
rostom sme prebrali nadchá-
dzajúce akcie v obci, dohodli 
sa na termínoch jednotlivých 
podujatí a prípadnej pomoci.

Príprav na V. obecný ples 
sme sa zúčastňovali od 19.1., 
pomohli sme s upratova-
ním, vymaľovaním vstupnej 
chodby a osadením nového 
kazetového stropu v prísalí. 
Do brigád sa zapojili Kyselica 
T., Hodulík M., Vaškovič M. 
a za DHZ Zemianske Podhra-
die Hodál J.

Jedným z tradičných pod-
ujatí, ktoré organizujeme je aj 
Pochovávanie BASY. Tento 
rok sme začali s prípravami 
už 17.2., a to chystaním za-
bíjačkových špecialít, fánok 
a šišiek. Spolu s DS Rozmarín 
sme 18.2. v podvečer privítali 
návštevníkov a bavili sa až do 
skorého rána.

14.3. sa konala VČS DHZ 
Bošáca, ktorej sa bohužiaľ 
každým rokom zúčastňuje 
menej členov. Pre našich hos-
tí z SDH Dolní Němčí, DHZ 
Zemianske Podhradie a DHZ 
Zabudišová sme pripravili po-
hostenie, opäť sme sa skvelo 
porozprávali a po schôdzi aj 
zabavili. Udelili sme povýše-
nia, vyznamenania a zablaho-
želali našim oslávencom. Tak-

tiež sme sa s našimi bratmi 
z SDH dohodli a následne sa 
aj 29.4. zúčastnili hasičskej 
púte sv. Hostína.

Tento rok nám počasie 
prialo, a tak sme mohli pále-
nie JURA zorganizovať 22.4. 
Deň vopred sme nachystali 
drevo a od sobotného rána 
sme stavali vatru, pripravili 
výčap a nachystali drevo pre 
návštevníkov.

Ďalším podujatím, ktorého 
sme boli súčasťou, bolo DOD 
PD Bošáca s rekordnou účas-
ťou návštevníkov. Naši členo-
via Popluhár D., Jurkovič Ľ., 
Kasana D. sa postarali o zába-
vu pre najmenších návštevní-
kov spolu s DHZ Zemianske 
Podhradie. Na územnej súťaži 
hasičských družstiev v Čach-
ticiach v sobotu 4.6. si naše 
družstvo mužov vybojovalo 
pekné 5.miesto. MDD sa ten-
to rok konalo v Zemianskom 
Podhradí, na ktorom sa zú-

častnil ako šofér aj náš člen 
Kasana D. 

23.5. bola na príkaz sta-
rostu obce Bošáca vyslaná 
jednotka 1+4 k domu č.880, 
pred ktorým bola zaplavená 
cesta kvôli upchatej kanali-
zácii spôsobená prívalovým 
dažďom. Na prečistenie bol 
použitý vysokotlak z Iveca 
Daily. Po očistení komuni-
kácie jednotka zbalila vecne 
prostriedky a vrátila sa na zá-
kladňu.

Tento rok sa družstvo 
mužov prihlásilo do Inovec-
ko-karpatskej hasičskej ligy, 
ktorého 8.kolo sa konalo na 
ihrisku v Bošáci. Po 8 rokoch 
od nami poriadanej poslednej 

súťaže sme prilákali do obce 
viac ako 30 tímov, ktoré po 
12 hodine zabojovali o stupne 
víťazov. Prípravy započali už 
mesiac vopred a vyvrcholili 
pár dní pred súťažou prípra-
vami areálu, trate, výčapmi, 
bufetom a parkoviskami. 
Počasie nám nakoniec vyšlo 
a tak sme mohli byť svedkami 
vyše 60 požiarnych útokov. 
Na domácej pôde sa pred-
stavil aj nanovo postavený 
ženský tím DHZ Bošáca pod 
vedením Martina Vaškoviča 
a Janka Hodála. Dievčatá si 
na svojej premiére vybojovali 
11.miesto, muži po vydare-
nom pokuse v 2.kole obsadili 
5.miesto a v celkovom hodno-
tení sa posunuli na 4.miesto 
v lige. Touto cestou by som sa 
chcel poďakovať za dlhodo-
bú prípravu súťaže menovite 
členom Kyselica T., Vaškovič 
M., Jurkovič Ľ., za obsluhu 
vo výčape a v bufete manže-
lom Martiškovým, Katrinco-
vým a Pöštenyiovým, Lenke 

Kačicovej z DHZ Zabudišo-
vá, Jankovi Hodálovi s ro-
dinou, Erike Kaššovicovej, 
chalanom z Pavlíc za pomoc 
na trati, ďalej Monike Hric-
kovej z DHZ Zabudišová,  re-
gulovčíkom na parkoviskách, 
členom výboru a starostovi 
Jozefovi Mihalovi. Veľká 
vďaka patrí aj OŠK Bošáca 
za poskytnutie ihriska, šatní 
a bufetov, bez ktorých by sa 
to nepodarilo.

Na záver by som chcel po-
ďakovať všetkým aktívnym 
členom DHZ Bošáca, staros-
tovi obce Jozefovi Mihalovi 
za pomoc pri logistike a rea-
lizácii našich projektov a bri-
gád, všetkým prispievateľom 
z 2% daní, sponzorom Ferno 
Slovakia, PD Bošáca, Bošác-
ka Pálenica a taktiež Vám, 
ktorí ste dopomohli k rozvoju 
DHZ Bošáca.

Juraj Kyselica
predseda DHZ Bošáca

turistika hasiči
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Z futbalového diania 
v OŠK Bošáca 

V tomto článku by som sa chcel po-
venovať dvom oblastiam. Prvou oblasťou 
je činnosť našich najmenších. V súťaž-
nom ročníku 2022/2023 odohrali chlapci 
a dievčatá v kategórii U9 t. j. mladší ako 9 
rokov celkovo 14 súťažných stretnutí. Zís-
kali 18 bodov za 5  víťazstiev a 3 remízy. 
6-krát sme odchádzali z ihriska porazení.  
Celkové skóre bolo 82:116 a obsadili sme 
5. miesto z 8 družstiev. V kategórii U11 
odohrali chlapci a dievčatá celkovo 30 zá-
pasov s počtom bodov 53 a skóre 168:169. 
V 17 zápasoch sme vyhrali, v 2 remizovali 
a 11x prehrali. Zo 16 družstiev sme obsa-
dili 5. miesto. V týchto kategóriách nejde 
ani tak o štatistiky, ide o to, postaviť pevné 
základy nielen futbalové, ale aj tie morál-
ne. Chceme vychovať z detí nielen skve-

lých futbalistov, ale aj skvelých ľudí. O to 
sa v prvej polovici ročníka snažili tréneri 
Jozef Mihala a Šimon Katrinec. V polovici 
sezóny došlo kvôli pracovným povinnos-
tiam vyššie uvedených trénerov k zmene. 
Deťom sa začal venovať Tomáš Duga 
a Vladimír Kopunec. Osobne môžem po-
vedať, že za tú krátku dobu sa deti zlepšu-
jú. A to nielen kvôli trénerom, ale hlavne aj 
kvôli prístupu detí a ich rodičov. Podarilo 
sa nám vytvoriť výbornú partiu a verím, že 
takto budeme pokračovať ďalej. 

Druhou oblasťou je činnosť OŠK Bošá-
ca ako celku. Na februárovej konferencii 
bol zvolený výkonný výbor. Celkovo bolo 
zvolených 8 členov: Adámať Martin, He-
lík Dušan, Helík Martin, Janega Tomáš, 
Kochan Martin, Kopunec Vladimír, Mi-
hala Jozef, Markech Ivan. Som potešený, 
že do výboru prišla nová krv, ktorá je obo-
hatením. Nie však všetky nové nápady sa 
podarilo zrealizovať. Podarilo sa nám kú-
piť práčku, kosačku, zmodernizovať náš 

výčap, kúpiť nové dresy, nové tréningové 
pomôcky. Rozbehli sme projekt na výstav-
bu tribúny. Je to každopádne starosť, vý-
sledkom ktorej je nielen to, že Bošáca je 
posledná futbalová bašta v našej nádhernej 
doline. No hlavne fakt, že od novej sezóny 
našu obec bude reprezentovať historicky 
najviac družstiev a to v kategóriách U9, 
U11, U15, U19 a dospelí. Za to patrí veľká 
vďaka obci, ďalej ľuďom ako je Miroslav 
Švehla, Ivan Markech, Martin Kochan, 
Jožko Mihala. 

Na záver Vám všetkým, ktorí akokoľ-
vek podporujete OŠK Bošáca chcem vy-
sloviť obrovské ďakujem  a zároveň Vás 
všetkých pozývam na oslavu 100. výročia 
organizovaného športu v Bošáci, ktorá sa 
bude konať 26.8. 2023 od 11 hodiny na ih-
risku v Bošáci. 

Vladimír Kopunec,
predseda OŠK Bošáca

Excelentná prechádzka našich žiakov /U 15/. 
Vyhrali 4. ligu

Naši mladí, nádejní 
futbalisti, žiaci OŠK Bošá-
ca nám robili radosť z fut-
balu a výsledkov. Nejeden 
ich súper odišiel z ihriska 
s poriadnym prídelom gó-
lov. Dvojciferné prídely 
do súperovej brány neboli 
ojedinelé. S absolútnym 
prehľadom a suverenitou 
vyhrali svoju súťaž 4 ligu 
ObFZ Trenčín Juh. No 
oni vyhrali 4 ligu celko-
vo. O celkové prvenstvo 
vo 4. lige museli ešte bo-
jovať s víťazom skupiny 
sever Trenč. Stankovce. 
Ani ihrisko v Trenč. Stan-
kovciach nepomohlo do-
mácim a aj tí pocítili silu 
bošáckeho mládežníckeho 
futbalu. Po výhre 2:1 sa 
naši žiaci tešili z celko-

vého víťazstva v 4. lige. 
Netreba vyzdvihovať jed-
notlivých hráčov, pretože 
všetci si zaslúžia veľkú 
pochvalu za predvedenú 
hru bojovnosť a odhod-
lanie s akým pristupovali 
k súťažným zápasom. Sa-
mozrejme pochvala patrí 
aj hlavnému trénerovi 
Ivanovi Markechovi, pod 
ktorého vedením sa hrá-
či neustále výkonnostne 
zlepšovali a vytvorili dob-
rý kolektív.

Nesmieme zabudnúť 
ani na našich najmenších 
prípravkárov, ktorí sa fut-
balovému kumštu učia pod 
vedením trénerov Tomáša 
Dugu a Vladimíra Kopun-
ca. Aj keď ich výsledky vo 
futbalových zápasoch nie 

sú až tak dôležité, je úžas-
né sa na nich pozerať, akú 
radosť prejavujú po kaž-
dom góle v sieti súperovej 
brány. 

Naši žiaci /U 15/ sa 
predstavili aj na význam-
nom medzinárodnom fut-
balovom turnaji.

Tento rok sa zúčastnili 
letného turnaja v Českých 
Budejoviciach, kde po tri 
dni skvele reprezentovali 
našu obec, aj keď súboje 
so zahraničnými niektorý-
mi prvoligovými mužstva-
mi boli náročné. Nako-
niec v silnej konkurencii 
14 mužstiev je konečné 
7. miesto veľkým úspe-
chom.

Marián Kopunec st.

Mužstvu dospelých 
sa nepodarilo
udržať 7. ligu

Aj keď po jesennej časti súťaž-
ného ročníka 2022/2023 sa zdalo, že 
získaných 20 bodov a v tabuľke 10 
miesto zo šestnástich mužstiev bude 
celkom pohodlne stačiť. V jarnej časti 
bolo každému mužstvu ponúknutých 
30 bodov no našim futbalistom sa po-
darilo získať len 6 bodov. Aj napriek 
tomu sa stále bojovalo o záchranu 
v súťaži, nakoľko aj našim konkuren-
tom v boji o záchranu /Zamarovce, 
Bierovce-Opatovce, Luborča/sa nie 
veľmi darilo. Nakoniec čierny Peter 
zostal v rukách OŠK Bošáca a vypad-
nutie o súťaž nižšie.

Do ďalšieho súťažného ročníka /8. 
liga JUH ObFZ Trenčín/ sa mužstvo 
OŠK Bošáca posilnilo aj o niektorých 
hráčov zo susedného Zemianske-
ho Podhradia, ktoré sa neprihlásilo 
do žiadnej súťaže. Preto veríme, že 
s väčšou konkurenciou na jednotli-
vých postoch a novým trénerom Vla-
dimírom Figurom a asistentom Mar-
tinom Kochanom sa mužstvu OŠK 
Bošáca podarí návrat do 7. ligy, čo si 
prajú skalní, ale aj ostatní fanúšikovia 
bošáckeho futbalu.  

Kopunec Marián St.

Futbalový kemp
OŠK Bošáca 2023

Druhý prázdninový týždeň sa konal 
futbalový kemp prípravky OŠK Bošáca. 
Tento rok sa ujali organizácie tréneri To-
máš Duga s manželkou, tréner Vladimír 
Kopunec a Zuzana Košútová. Táboru sa 
zúčastnilo 25 detí z prípravky OŠK. Tento 
ročník sme zamerali na pohybovú prípra-
vu, tréning techniky, ale hlavne utuženie 
kolektívu. Deti boli stopercentné a myslí-
me, že si užili tábor plnými dúškami. Prvý 
deň začali tréningami na kondíciu, ale sa-
mozrejme tak, aby vládali ďalšie nabité 
dni programom. Druhý deň sme sa vybrali 
na výlet do Trenčína - smer Tarzania, vy-
skúšali sme si cestu vlakom,  vláčikom až 
na Brezinu a samozrejme veľkou výzvou 
bolo pre menšie aj väčšie deti zdolanie la-
nového parku, ale zvládli to na výbornú. 
Tretí deň sme po rannom tréningu a de-
siatej išli s deťmi spoznávať krásy našej 
doliny a to do Haluzíc, kde nás srdečne 
privítali zamestnanci obecného úradu Ha-
luzice so sladkou odmenou a razítkom, 
ktorému sa deti veľmi potešili. Prezreli 
sme si tiesňavu, kostolík, obedík v prírode 
a nakoniec nás čakala vychladená kofolka 
v Bošáci. Štvrtý deň deti nepoľavili ani 
tréneri a opäť sa od rána trénovalo na per-
fektne upravenom trávniku OŠK, prišli nás 
navštíviť aj koníky s rodinou Potočných, 
za čo im veľmi pekne ďakujeme. Keďže 
väčšinu dní sme nemali núdzu o slniečko, 
tak sme deťom pripravili vodnú šmykľav-
ku, ktorá zožala obrovsky úspech. Ako to 
už býva, všetko dobré musí skončiť a to aj 
náš tábor v piatok, ktorý sme mali v uvoľ-
nenej atmosfére, hrali sme futbal, šmýkali 
sa, prišla p. fyzioterapeutka, ktorá deti po 
náročnom týždni vymasírovala a taktiež 
psovod s malou ukážkou z obvodného od-
delenia v N. Meste n. V., za čo ďakujeme 
p. Lukášovi Morongovi. Na záver sme si 
pripravili prekvapenie pre deti,  opekačku 
so skákacím hradom a vodnými balónikmi, 
ktoré nás výborne osviežili. Deti sa poteši-
li aj malému darčeku, ktorý každý účastník 
kempu dostal osobne od starostu Bošáce 
Jožka Mihalu, ktorý ich ešte na jeseň tré-
noval. Prišli aj rodičia a všetci sme sa su-
per zabavili pri rozprávaní zážitkov z celé-
ho týždňa. Veríme, že deti si to užili, boli 
plné nezabudnuteľných zážitkov a hlavne 
utužili futbalovú rodinu do nadchádzajúcej 
sezóny. Ďakujeme všetkým, ktorí nám po-
mohli pri realizácii a prípravách na kemp. 
Bol to krásny týždeň a úsmev na tvárach 
detí nás naplnil pocitom zadosťučinenia. 
Veríme, že opäť o rok sa nám podarí zor-
ganizovať takýto kemp.

Katarína Dugová

VŽDY TROCHU INAK A TROCHU VIAC…

Presne tak by sa dala charakterizovať 
partia chalanov, ktorí v sezóne 2022/2023 
vyhrali celú oblastnú súťaž starších žiakov.

A aj preto sme sa tento rok rozhodli 
opäť ( po piatich rokoch ) zúčastniť turnaja 
pod hlavičkou organizácie Euro Sportring, 
tentokrát v Českých Budejoviciach.

V posledný júnový víkend sa teda par-
tia 42 “účastníkov zájazdu” vybrala na 
cestu autobusom do južných Čiech.

Výborne organizovaného turnaja sa 
zúčastnilo 80 družstiev, z toho 14 v našej 
vekovej kategórii U15. Chalani zviedli vy-
rovnané súboje s klubmi, ktoré väčšinou 
hrajú vyššie súťaže ako tá naša oblastná. 
Aj vzhľadom k tomu je konečné siedme 
miesto výborným umiestnením.

Väčším cieľom však bolo utužiť ko-
lektív, zahrať si proti iným štýlom hry než 
s akým sa stretávame v našich súťažiach. 
Chalani si vyskúšali aspoň na dve noci, 
aké to je bývať na internáte, veď mnohých 
z nich čakajú stredné školy a neskôr mož-
no aj vysoké ďalej od domova, kde sa im 
každá skúsenosť zíde. 

Pre polovicu chalanov to bol zároveň 
posledný turnaj, kde si zahrali za starších 
žiakov, od tej ďalšej sezóny už budú bojo-
vať v súťaži dorastu. Niektorí odchádzajú 

až s deväťročnými skúsenosťami s futba-
lom, mnohí hrali vo výberoch oblastného 
futbalového zväzu. Zároveň ale zanechá-
vajú v starších žiakoch (okrem pohára pre 
víťaza oblastnej súťaže) kamarátov, s kto-
rými prežili súboje na ihriskách proti sú-
perom, a aj spoločné každodenné “boje” v 
školách, na ihriskách v Bošáci aj Zemian-
skom Podhradí, na bicykloch, či na ďiaľku 
za počítačmi. A určite ich stretnete aj na-
ďalej, buď na tréningoch, alebo mimo tré-
ningových dní iba tak, keď si idú zakopať. 
A to je to najviac, čo mohli dostať – byť 
partiou so vzťahom k športovaniu, ktorá si 
vždy navzájom pomôže.

Nakoniec by som chcel poďakovať 
všetkým, ktorí akokoľvek pomohli v našej 
účasti na turnaji v Českých Budejoviciach 
– Obci Bošáca, Obci Zemianske Podhra-
die, OŠK Bošáca, pánovi Michalovi Bar-
tekovi – poslancovi TSK, všetkým rodi-
čom a pomocníkom na Hodovej zábave, 
Katarínskej zábave, halových turnajoch, 
všetkým ktorí na uvedené akcie prišli a 
podporili nás svojou účasťou, pánovi Da-
nielovi Ženžlákovi za bezpečnú a cenovo 
bezkonkurenčnú dopravu, Janovi Kore-
ňovi za sprostredkovanie  sponzorského 
príspevku. 

Zorganizovať a ufinancovať účasť na 
takomto turnaji nie je v dedinskom futbale 
nič jednoduché, ale ako hovorí aj nadpis – 
v OŠK sa robí vždy niečo inak a niečo na-
vyše. Ktovie, možno nebude ani tak dlho 
trvať a vyberieme sa na obdobný turnaj 
opäť.

Alebo ako hovorí heslo dorastu na naj-
bližšiu sezónu – buď chceš, alebo nechceš, 
ostatné sú kecy…

Miro Švehla

šport šport
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milí spoluobčania,
mám pocit akoby som len včera dopí-

sal prvý príhovor do časopisu Prameň a už 
pripravujeme druhé vydanie. Čo sa udialo 
v našej obci za tie tri mesiace? Začnem z 
horného konca dediny. Zrealizovali sme 
projekt „Rozšírenie verejného vodovodu 
obce Zemianske Podhradie“ do  tzv.  ulice 
„Beták“ a úspešne sme túto stavbu aj sko-
laudovali. Po nadobudnutí právoplatnosti 
kolaudačného rozhodnutia sa začal admi-
nistratívny kolotoč príprava dokumentácie 
k žiadosti o refundáciu projektu. Momen-
tálne máme ukončenú a schválenú admi-
nistratívnu finančnú kontrolu. Ďalším kro-
kom pre samotné postúpenie ŽoP (Žiadosti 

o platbu) na ďalšie schválenie Riadiacim 
orgánom pre IROP je potrebné vykonať aj 
finančnú kontrolu na mieste, ktorá má byť 
vykonaná dňa 28.7. 2023. Verím, že všetko 
prebehne v poriadku a čoskoro nám budú 
zaslané finančné prostriedky na účet. 

Dňa 8.6.2023 nás všetkých vo večer-
ných hodinách prekvapila príroda v podo-
be prívalového dažďa v lokalite Zbehová 
a Kameničné. Za pár desiatok minút bolo 
všetko zaplavené a prívalová vlna ohrozila 

rodinné domy v lokalite Zbehová. Najviac 
si to odniesol domček pod záhradkárskou 
oblasťou, ktorý bol totálne vytopený a za-
nesený záplavou bahna, kamenia a dreva. 
Živel spôsobil škody aj na miestnych ko-
munikáciách i poľnohospodárskych po-
zemkoch, ktoré obhospodaruje PD Bošáca. 
Tu by som sa chcel poďakovať všetkým 
dobrovoľníkom, ktorí sa zúčastnili sanač-
ných prác a pomohli  pri čistení rodinného 
domu od nánosu bahna, kamenia a dreva. 
Poďakovanie patrí aj členom DHZ Nová 
Bošáca  a Zemianske Podhradie, ktorí sa 
aktívne zapojili do záchranných a zabez-
pečovacích prác. 

Konečne sa výstavba bytových domov 
stáva realitou. Dňa 1.6. 2023 sa začala vý-
stavba 11 bytových jednotiek a ukončená 
by mala byť v mesiaci jún -2024. Verím, 
že budúci nájomníci sa budú v nej cítiť 
výborne. Ďalej sme pokračovali prácami 
na vodovodnej prípojke do domu smútku, 
ktorá je už vlastne vybudovaná a posledná 
fáza je urobiť prívod vody pri chodníku. 
Tieto práce by sme chceli zrealizovať v 
prvom augustovom týždni. Čo sa týka bu-
dovy Regentíkovec máme už vypracovanú 
spomínanú architektonickú štúdiu, ako by 
sa dala táto historická budova využiť. Rie-
šenie nás oslovilo a pokiaľ by sme našli 
spôsob prefinancovania, isto sa do toho 
pustíme. Len nájsť cca 20 000€ na pro-
jektovú dokumentáciu. Tiež sme sa posu-
nuli v prípravných prácach vybudovania 
Zberného dvora. Momentálne čakáme  na 
zápis do katastra nehnuteľností na základe 
podpísanej zmluvy o zámene pozemkov 
medzi obcou Zemianske Podhradie a  PD 
Bošáca. Možno ste si všimli, že postupne 

vymieňame svetlá verejného osvetlenia za 
nové LED-kové. Ďalej na základe podpí-
sanej zmluvy o spolupráci so Západoslo-
venskou distribučnou a.s. sa konečne po-
darilo zrealizovať projekt rozšírenie NN 
siete v lokalite Niva, kde samotnú výstav-
bu projektu realizovala Západoslovenská 
distribučná a.s.. 

Spomeniem ešte našu Spomienkovú 
slávnosť 100. Výročia úmrtia J. Ľ. Ho-
lubyho organizovanú spoločne s obcou 
Lubina. Chcem sa Vám všetkým úprimne 
poďakovať za spoluprácu, za podporu a 
ochotu pomôcť zorganizovať toto krásne 
podujatie a uctiť si tak nášho velikána J. Ľ. 
Holubyho. ĎAKUJEM VŠETKÝM. 

Keďže je čas prázdnin a dovoleniek 
chcem Vám všetkým popriať krásne pre-
žitie týchto letných mesiacov. Aby ste si 
počas dovoleniek oddýchli , nabrali novú 
energiu do ďalších dní života, nadviazali 
nové priateľstvá a utužili tie existujúce. 

Nakoľko sa blíži sviatok Bošáckych ho-
dov, tak Vám všetkým želám ich príjemné 
prežitie v kruhu svojich najbližších a zná-
mych a mnoho krásnych zážitkov z pripra-
vovaného bohatého programu. 

Miroslav Zámečník, starosta obce ZP

zo Zemianskeho  Podhradia

Dňa 17.06.2023 sa v Ze-
mianskom Podhradí na ha-
sičskom ihrisku uskutočnil 
už 6. ročník prezentácie 
poľovníctva pod názvom „ 
Poľovnícky deň PS Bošá-
ca“ spojený so súťažou vo 
varení gulášu. I keď v sku-
točnosti to je už po siedmy 

krát, kedy sme začali túto 
akciu organizovať. Po úvod-
ných slovách starostu obce 
Zemianske Podhradie, ktorý 
všetkých privítal, príhovo-
re poľovného hospodára a  
hlavného porotcu sa súťaž 
vo varení gulášu mohla za-
čať. 

Súťaže sa zúčastnilo 17 
družstiev. Opäť po roku sa 
začala šíriť hasičským ihris-
kom vôňa smaženej cibuľ-
ky, duseného mäsa a iných 
rôznych vôní. Atmosféra 
medzi súťažiacimi bola nád-
herná. Všetci sa bavili, ako 

jedna veľká rodina. Navzá-
jom sa v stánkoch navšte-
vovali, spomínali na spo-
ločné zážitky, rozprávali v 
hádankách, čo všetko musia 
dať do gulášu, aby bol ten 
ich najlepší. Samozrejme 
nechýbala aj koštovka rôz-
nych destilátov, ktoré mali 

možnosť degustovať aj náv-
števníci podujatia a nie len 
to, našli sa aj sladké pokuše-
nia v podobe  domácich ko-
láčikov. Už teraz sa tešíme 
na budúci ročník. Členovia 
PS Bošáca nezabudli ani 
na najmenších, ich rodičov 
a starých rodičov. Všetci si 
mohli vyskúšať streľbu na 
terč zo vzduchovky, streľbu 
z luku na 3D terče. Každý 
návštevník sa mohol zú-
častniť súťaže „Hádzanie 
flintou do žita“, ktorá bola 
rozdelená do troch disciplín: 
deti, muži a ženy. Deti pri-

šla zabaviť Šašinka Jarka, 
do sýtosti sa mohli vyská-
kať v skákacích hradoch, 
mali pripravené prekvape-
nie v podobe penovej šou, 
možnosť navštíviť stánok, 
kde maľovali na tvár, vidieť 
vyčarovať z modelovacích 
balónikov rôzne zvieratá, 

kvetiny, hračky, nechýbala 
cukrová vata a samozrejme 
DJ Italo (Štefan), ktorý sa 
staral o ozvučenie a hudbu. 
Spestrením programu bolo 
vystúpenie hudobnej sku-
piny „Kto má čas“ . Ďalej 
tu bolo možné vzhliadnuť 
sokoliarov ich dravcov a 
dozvedieť sa niečo o soko-
liarstve. Návštevníci mali 
možnosť pozrieť si na vy-
stavených paneloch úspe-
chy Poľovníckych združení 
Nová Bošáca, Dolné Srnie 
a PS Bošáca. Nesmela chý-
bať aj bohatá tombola pre 
poľovnícku i nepoľovnícku 
verejnosť. Všetko toto dopĺ-
ňali predajné stánky. Vyhod-
notenie súťaže bolo o 16,00 
hod. Víťazom sa stalo druž-
stvo PS Bošáca, na druhom 
mieste skončilo družstvo PZ 
Pečeňady a tretie miesto ob-
sadilo družstvo PZ Podolie. 
Disciplína „Hod flintou do 
žita“: prvé miesto deti- Mar-
tin Chvíľa, dospelí- prvé 

miesto ženy- Alexandra 
Zámečníková, prvé miesto 
muži -Martin Uko. 
Teší nás, že opäť táto akcia 
našla svoje miesto u širokej 
verejnosti. Možno stojí na 
zamyslenie do budúcnosti 
organizovať tento deň o týž-
deň skôr, kvôli Myjavským 

folklórnym slávnostiam, 
kde sa termínovo stretáme. 
Uvidíme...?  Poľovníctvo 
od nepamäti patrí k životu 
na dedine. Preto buďme na 
toto dedičstvo právom hrdí, 
nenechajme si ho vziať a 
nedovoľme dehonestovať 
prácu všetkých poctivých 
poľovníkov, vďaka ktorým 
máme tak bohatú faunu v 
našich lesoch. Pokusy o 
zničenie organizovaného 
poľovníctva na Slovensku  
tu už boli a nie raz a stále 
silnejú. Verím, že zdravý 
sedliacky rozum zvíťazí nad 
takými to pokusmi, i keď je 
čoraz ťažšie, sa týmto tla-
kom ubrániť. 

Ďakujeme všetkým zú-
častneným, usporiadateľom, 
súťažiacim, sponzorom a 
samozrejme aj všetkým 
návštevníkom, že ste prišli a 
svojou účasťou nás podpori-
li. Tešíme sa opäť o rok, už 
na  siedmi  ročník.

Výbor PS Bošáca

poľovnícky deň ps Bošáca
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konferencia
OPK (Obvodná poľovnícka komora) a 

Rada  OkO SPZ ( Okresná organizácia Slo-
venského poľovníckeho zväzu) v Novom 
Meste nad Váhom zvolali dňa 17.6. 2023 
konferenciu týchto dvoch organizácií, 

ktorá sa konala v KD Zemianskom Pod-
hradí. Po prerokovaní programu schôdze 
a schválení uznesenia boli na záver odo-
vzdané vyznamenania za dlhoročnú čin-
nosť zveľaďovanie a rozvoj poľovníctva 
na Slovensku navrhnutým členom jednot-
livých Poľovníckych organizácií. Vyzna-
menania Svätého Huberta, Zlatý kamzík 

si ocenení hostia prevzali z rúk predsedu 
OkO SPZ v N.M.n. V. Ing. Juraja Mrázika. 
Teší nás, že medzi vyznamenanými bol aj 
náš člen PS Bošáca Pavol Hulvák, ktorý 
bol ocenený bronzovou medailou Svätého 
Huberta. Všetkým ocenením gratulujeme. 

Výbor PS Bošáca

Tento projekt pod názvom 
„Čistý revír – čistá príroda“ 
organizujú v celoslovenskom 
rozsahu Slovenská poľovnícka 
komora (komisia pre poľovníc-
tvo a životné prostredie) a te-
levízna relácia Halali (RTVS).  
Počas uplynulých štyroch roč-
níkov sa poľovníkom podarilo 
spoločnými silami vyzbierať z 
prírody neuveriteľných 850 ton 
odpadu. 

PS Bošáca sa opäť aj tento 
rok zapojila do tejto zmyslu-
plnej akcie. Dňa 15.4. 2023 o 
8,00hod. sa členovia PS Bošá-
ca stretli na hasičskom ihrisku 
v Zemianskom Podhradí. Po-
časie síce nebolo úplne ideálne, 
pršalo celú noc a ráno to vyze-
ralo tak, že začne každú chvíľu 
pršať, ale našťastie nezačalo. 
Vplyv počasia sa odzrkadlil na 
menšej účasti dobrovoľníkov. 
Po organizačných pokynoch sa 
15 členovia PS Bošáca vybrali 
do revíru, kde vyzbierali v ka-
tastri obce Zemianske Podhra-
die približne 2500 kg komunál-
neho odpadu. 

Vďaka ich obetavosti a 
zmyslu pre dobrú vec máme 
náš kataster o niečo čistejší. 
Naši členovia opäť ukázali, že 
poľovníctvo nie je len o love  a 
zabíjaní, ako je to zámerne ve-
rejnosti  prezentované nie len 
v médiách… Bez zaváhania sa 
zapojili do tejto celoslovenskej 
výzvy a v rámci svojho voľ-
ného času zorganizovali túto 
brigádu. 

Všetkým Vám Ďakujeme.  
Je to smutné, ale žiaľ, stále sú 
medzi nami ľudia, ktorým ne-
záleží na životnom prostredí a 
dokážu sa zbaviť odpadu tak, 
že ho jednoducho vyhodia nie-
kde vedľa cesty, v lese či pri 
potoku a myslia si, že je to v 
poriadku. Nerozumieme tomu, 
lebo majú možnosť odovzdať 
odpad do zberného dvora.  
Neuvedomujú si, že vlastne 
týmto svojim nezodpovedným 
konaním a odpadom, ktoré-
ho sa takto zbavia, znečisťujú 
prírodu, životné prostredie nie-
len sebe, ale i nám všetkým a 
hlavne našim deťom, ktoré sú 
naša budúcnosť. Našou sna-

hou by malo byť, aby sme našu  
Zem odovzdali našim deťom v 
lepšom stave, v akom sme ju 
zdedili my. Želáme si, aby sme 
takto vyhodeného komunálne-
ho odpadu nachádzali  z roka 

na rok v našej prírode  menej 
a menej. 

Poďakovanie patrí aj PD 
Bošáca za poskytnuté občer-
stvenie!

Výbor PS Bošáca

Čistý revír – čistá príroda

pálenie vatry na vrchu skalica
     Tradícia pálenia Jura nepatrí k tým, 

na ktoré sme už zabudli. Vďaka nadšen-
com a partii dobrých kamarátov všetkých 
vekových skupín zo Zemianskeho Podhra-
dia žije ďalej. Juraj oslavuje na Slovensku 
meniny 24. apríla. K 24. aprílu sa viaže 
množstvo pranostík. Medzi tie najznámej-
šie patria napríklad: „Koľko ráz pred Ju-
rom zahrmí, toľko ráz po Jure bude mráz“, 

„Čo do Jura narastie, to po Jure skape“, či 
„Pred Jurom môžeš kliešťami trávu ťahať 
zo zeme, nevyjde, po Jure ju môžeš mlat-
kom biť, vyjde“.

Podhradskí mládenci si tento rok 
29. apríla dali záležať a postavili vyso-
kánsku vatru, v okolí ktorej sa vytvorilo 
niekoľko desiatok malých ohníčkov, pri 
ktorých si posadali rodičia s deťmi, pria-

telia. Ohníčky nielen ohriali počas chlad-
nej noci, ale poslúžili aj na opekanie klo-
bás, špekačiek a slaninky. Nechýbal spev 
a dobrá nálada. Hoci noc bola chladná, 
žiariaca vatra na vrchu Skalica a žiariace 
hviezdy na oblohe boli príjemným zážit-
kom pre všetkých. Ďakujeme všetkým, 
ktorí túto krásnu tradíciu zachovávajú.

OcÚ Z.P.

zo Zemianskeho Podhradia zo Zemianskeho  Podhradia
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Jubilejný 25. ročník – Holubyho botanický chodník
V nedeľu  23. apríla 2023 sa uskutočnil jubilejný 25. ročník 

tradičného pochodu „Holubyho botanický chodník“, ktorého 
trasa je z Veľkej Javoriny (Holubyho chata) do cieľa pochodu 
Zemianske Podhradie- kultúrny dom. V tomto roku si pripo-

menieme aj 100. 
výročie úmrtia 
J. Ľ. Holubyho, 
ktorý našu obec 
preslávil ako vý-
znamný botanik, 
historik, arche-
ológ, spisovateľ 
a národopisca. 
Miloval ľud, 
jeho zvyky a 
takmer celý svoj 
život prežil ako 

evanjelický farár v Zemianskom Podhradí. Cesta, ktorou išlo 
približne 90 turistov, bola cestou, ktorú nejeden krát prešiel aj 
J. Ľ. Holuby pri objavovaní a popisovaní dosiaľ nepreskúma-
ných druhov rastlín. 

      Počasie sa vydarilo. Slniečko svietilo, vetrík pofuko-
val, v ruksakoch boli zásoby jedla aj pitia, takže nič nebránilo 
turistom, aby si tento pochod vychutnali. Do cieľa všetci šťast-
livo prišli v poobedňajších hodinách. Každý účastník jubilej-
ného pochodu dostal pamätný list a po zaslúženej 22 km dlhej 
trase sa mohol občerstviť štamperlíkom slivovice a na zájedku 
bol pripravený guláš. Milovníci prírody a turistiky sa už teraz 
tešia na ďalší ročník.

        
Obecný úrad Zemianske Podhradie

V takomto duchu sa niesli spomienkové 
slávnosti venované 100. výročiu úmrtia Jo-
zefa Ľudovíta Holubyho(1836 - 1923), kto-
ré zorganizovali obce Zemianske Podhradie 
a Lubina v spolupráci s Trenčianskym osve-
tovým strediskom z Trenčína, Maticou slo-
venskou a predstaviteľmi cirkevného zboru 
ECAV z oboch obcí. Víkendové spomien-
kové slávnosti navštívili predstavitelia z ce-
lého Trenčianskeho kraja i z ďalších častí 
Slovenska. Zúčastnili sa ho taktiež Viera a 
Zuzana Žarnovická, rodinní príslušníci J. 
Ľ. Holubyho, ktorí ocenili, že sa na toto vý-
znamné výročie nezabudlo. 

Oslavy začali  24. júna pri rodnom dome 
J.Ľ.Holubyho v Lubine. Pokračovalo sa 
prehliadkou miestneho múzea v sprievode 
regionálnej histroričky Oľgy Hrabovskej a 

položením kvetov na hrob Holubyho otca. 
Následne sa prešlo na Javorinu k Holuby-
ho chate, kde položili veniec k pamätnej 
tabuli. Tu sa zároveň uskutočnila vernisáž 
detských výtvarných prác z regionálnej sú-
ťaže Obrázky môjho kraja. Sobotu ukončili 
botanickou exkurziou na Veľkej Javorine 
so zaujímavou prednáškou docenta Pavla 
Eliáša zo Slovenskej botanickej spoločnosti 
SAV Bratislava. 

V nedeľu 25.júna sa pokračovalo v 
Zemianskom Podhradí, kde Holuby prežil 

plodných 48 rokov. Osobnosť J.Ľ. Holuby-
ho si pripomenuli slávnostnými službami 
božími v evanjelickom kostole, položením 
vencov pri Pamätnom dome J.Ľ.Holubyho 
a Ľ.V.Riznera, jeho prehliadkou za sprie-
vodného slova doktora Daniela Bradáča z 
Bošáce. Dopoludnie bolo zavŕšené hudob-
ným programom detí z MŠ zo Zemianske-
ho Podhradia a žiakov Spojenej školy z 

Bošáce. Druhú časť nedeľného podujatia 
otvorila FSk  Javorinka z Lubiny pod vede-
ním Miloša Chudíka, nasledovala odborná 
prednáška  Kristíny Dankovej, pracovníčky 
Podjavorinského múzea N. Mesto n/Váhom 
predstavením brožúrky 100.výročie Jozefa 
Ľudovíta Holubyho, významnej osobnosti 
slovenského národa, ktorá vyšla za  finanč-
nej podpory Matrice slovenskej. V súvislos-
ti s Holubym sa veľmi často skloňuje najmä 
slovo botanika, ako sa k tejto činnosti do-
stal, prečo je jeho meno známe vo svete a 
ktorá rastlina podľa neho dostala meno? Na 
tieto otázky nám dal odpoveď Pavol Mere-
ďa zo Slovenskej botanickej spoločnosti. O 
tom, že Holubyho odkaz môže zaujať aj v 
21. storočí, nám porozprával spisovateľ Jo-
zef Tinka, pre ktorého sa práve táto osob-
nosť stala inšpiráciou na napísanie knihy 
Rozprávky z uzlíka. Je o Holubym známe, 
že bol znamenitým učencom a že bol mi-
moriadne literárne činný. Po Stopách Joze-
fa Ľudovíta Holubyho v zbierkovom fonde 
Malokarpatského múzea v Pezinku nás pre-
viedla historička múzea Lucia Burdová.

Prednáškové bloky nám svojimi pies-
ňami z Bošáckej doliny spestrila Folklórna 
spevácka skupina Bosák z Bošáce pod ve-
dením Slavomíra Ježka, ktorá  toto nádher-
né podujatie ukončila bohatým hudobným 
programom. Význam tejto osobnosti pre náš 
región je stručne zachytený aj v   brožúrke 
historičky K. Dankovej, ...Jozef Ľudovít 
Holuby bol významnou osobnosťou 19. 
a začiatku 20. storočia a taktiež jedným z 
posledných polyhistorov žijúcich na území 
Slovenska. Bol nielen národne uvedomelým 
človekom a kňazom, ale aj prírodovedcom, 
historikom, archeológom, spisovateľom a 
národopiscom, ktorý priekopnícky ovplyv-
nil rozvoj niekoľkých vedných disciplín. 
Miloval ľud, jeho zvyky a takmer celý svoj 
život prežil na dedine. Napriek tomu sa o 
ňom vie veľmi málo. Zozbieral cenný ná-
rodopisný  materiál z Bošáckej doliny a 
položil základy pre etnografický výskum. 
Zaznačoval si všetko presne podľa ľudové-
ho podania, takže mu môžeme ďakovať za 
spoľahlivé pramene pre poznanie ľudových 
tradícií. Sú známe aj jeho kresby ľudových 
odevov a výrobkov, ktoré majú dokumen-
tačnú hodnotu.... Ďakujeme všetkým orga-
nizátorom a partnerom, ktorí pridali ruku 
k dielu, Trenčianskemu samosprávnemu 
kraju a Matici slovenskej za finančnú pod-
poru podujatia. Môžeme povedať, že Ho-
luby nás spojil.
Realizované s finančnou podporou Tren-
čianskeho samosprávneho kraja.

Obec Zemianske Podhradie
Žofia Hrančová, Krajská rada MS TSK                                                                                                                                     

Kristína Jurzová, TNOS

Holuby
nás spája

zo Zemianskeho Podhradia zo Zemianskeho  Podhradia
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spomienka na významné osobnosti 

Jozef Ľudovít 
Holuby 

sa narodil 25. marca 1836 v 
Lubine, kde bol jeho otec Ju-
raj ev. kňaz, matka Eva Fran-
tiška, za slobodna Boboková. 
Rodičia mali spolu 4 deti: 3 
chlapci (Gustáv, Karol, Jozef 
Ľudovít) a 1 dievča (Františ-
ka, ktorá sa vydala za Augus-
ta Roya). Brat Karol ako 22 
ročný sa zúčastnil revolúcie 
v roku 1848 a spolu s Vilia-
mom Šulekom boli v Leopol-
dove po potlačení povstania 
popravení ako revolucionári. 
Ľudovít sa aj preto vyhýbal 
politike.

Študoval v Modre, na 
evanjelickom lýceu v Bra-
tislave, ďalej vo Viedni za 
kňaza. Po skončení štúdia 
pôsobil rok (1860 – 61) ako 
kaplán v Skalici a od roku 
1861 do 1909 (48 rokov) ako 
farár v Zem. Podhradí.

V roku 1862 sa oženil  s 
Emíliou Čulíkovou zo Ska-
lice, spolu mali 4 deti, z kto-
rých mali radosť ale  i smú-
tok. 

Syn Gustáv zahynul ako 
20 ročný vojak, syn Cyril bol 
pomerne úspešný, pôsobil v 
Brne, neskôr ako správca a 
inšpektor kúpeľov v Luha-
čoviciach (1902 – 1918). Po 
vzniku Československa sa 
stal prvým správcom kúpeľov 
v Tatranskej Lomnici. Ale v 
roku 1919 ako 55 ročný ne-
čakane zmizol, nenašlo sa ani 
jeho telo, po 10 rokoch bol 
vyhlásený za mŕtveho. Dcéra 
Ľudmila 23 ročná zomrela pri 
pôrode, bola vydatá za Vla-
dimíra Jurkoviča ev. farára v 
Žaškove, Turanoch a Modre. 
Božena Emília sa vydala za 

ev. farára Júliusa Žarnovic-
kého do Pezinka, práve dcéra 
Božena Emília Holubyho  do-
opatrovala.

Počas štúdií ho učiteľ Ka-
rol Csáder priviedol k bo-
tanike. Už ako 18 – ročný  
objavoval a pomenoval nové 
rastliny, čím si získal meno u 
skúsených botanikov. Postup-
ne sa sám vypracoval na bota-
nika svetového mena, niekto-
ré rastliny dokonca nesú jeho 
meno. 

Čiže Jozef Ľudovít Holuby 
pôsobil v Bošáckej doline 
nielen ako kňaz, ale aj ako 
archeológ, ľudový liečiteľ a 
najmä botanik.  Ďalej bol aj 
etnograf, pričom výskum za-
meral na Bošácku dolinu, ale 
i širšie okolie. Spisoval po-
vesti, príslovia, kreslil ľudo-
vý odev a jeho časti, opisoval 
spôsob života jednoduchých 
ľudí svojej doby. Venoval sa 
aj archeológii, robil vyko-
pávky hlavne na Hradiskách 
nad Zemianskym Podhradím. 
Spracoval históriu cirkev-
ných zborov, spísal dejiny 
trenčianskeho seniorátu (v 
rukopise). Prispieval do ná-
boženských časopisov, vydal 
príležitostné kázne.

Ako botanik si dopisoval 
so 150 prírodovedcami z via-
cerých štátov a ďalšími 230 
ľuďmi (Hviezdoslav, Vajan-
ský, J. M. Hurban a i.)

Vydal tri veľké herbáre 
obsahujúce cca 30 tis. rastlín. 
Prvý, ktorý obsahoval asi 12 
tis. rastlín predal do Buda-
pešti, dnes sa nachádza v Bu-
kurešti. Druhý, zozbieraný z 
okolia Trenčína sa nachádza 
v Martine, tretí zozbieraný 
počas dôchodku z okolia Pe-
zinka  sa nachádza na KU v 
Prahe. Ďalej zostavil herbár 
3 000 exemplárov machov 
(Bukurešť), herbár 638 húb 
Bošáckej doliny, herbár 35 
malín ostružín.

Prispieval do 59 časopi-
sov. Publikoval okolo 250 
botanických článkov v češ-
tine, slovenčine, nemčine a 
maďarčine. 

V roku 1909 odchádza na 
dôchodok do Pezinka k dcére 
Božene Emílii.

Už ako dôchodcu si ho 
Československá vedecká 
spoločnosť uctila aj oficiál-
ne. V roku 1920 bol prijatý 
za dopisujúceho člena Českej 
akadémie vied a roku 1922 
mu Karlova univerzita v Pra-
he udelila čestný doktorát za 
celoživotné dielo. 

Jozef Ľudovít Holuby zo-
miera 15. júna 1923 v Pezin-
ku vo veku 87 rokov.

Ľudovít 
Vladimír Rizner
 
sa narodil 18. marca 1849 v 
Zemianskom Podhradí ako 
syn ev. učiteľa Karola Ernes-
ta, matka Mária za slobodna 
Kadlečíková. 

Študoval v Modre, na 

evanjelickom lýceu Bratisla-
ve, 1. slovenskom gymnáziu 
v Revúcej. Revúcke štúdium 
musel prerušiť, lebo otec váž-
ne ochorel a následne zomrel. 
Štúdium si dokončuje v Trna-
ve. Ľudovít následne začína 
učiť v Zemianskom Podhradí.

V roku 1871 sa oženil 
s dcérou richtára Bošáce 
Alžbetou Poláčkovou, s kto-
rou mali 4 deti, s ktorými 
zažil veľa žiaľu. Jedno dieťa 
zomrelo malé – Mária, dcéra 
Vlasta zomrela pri pôrode  a 
deti vychoval Ľ. V. Rizner, 
syn Branislav Ivan dostal 
tuberkulózu od manželky, 
zomreli obaja. Dcéra Má-
ria Klementína sa vydala za 
správcu majetku Ostrolúc-
kych Františka Regentíka. V 
jedno leto vypukol na hospo-
dárstve Ostrolúckych požiar, 
František musel ísť hospodár-
stvo ratovať a Mária čakala 
manžela pred domom, zaspa-
la, prechladla, dostala tuberu 
a do roka zomrela. Zostala po 
nej dcéra Ľudmila Regentíko-
vá, neskôr pôsobila v Bošác-
kej doline ako učiteľka.

Ľudovít Vladimír bol nie-
len výborný učiteľ (pre žia-
kov zostavil učebnice dejepi-

Zatvára sa školská brána…
Opäť tu máme koniec 

školského roka, letné prázd-
niny, čas na oddych. Zostá-
va nám len zhodnotiť chvíle 
strávené v našej materskej 
škole. Sme veľmi radi, keď 
sa deti do MŠ tešia, sú zve-
davé, čo veselé a zaujímavé 
zas zažijú… Celý výchov-
no-vzdelávací proces počas 
školského roka sme často 
obohacovali o zážitkové 
učenie, rôzne akcie a akti-
vity, ktoré hravou formou a 
zážitkovým učením prispie-
vali k všestrannému rozvo-
ju detí.  Počas zimných ale 
aj jarných mesiacov nás po-
trápili rôzne choroby, ktoré 
nám trošku komplikovali 
naše plány, ale všetko sme 
aj tak zvládli k spokojnos-
ti najmä detí. Okrem iných 
aktivít počas celého škol-
ského roka bolo pre deti 
príjemným zážitkom sféric-
ké kino, ktoré sme navštívi-
li v apríli v MŠ Trenčianske 
Bohuslavice. Deti sa tiež 
potešili  májovému výle-
tu na Minifarmu v Lubine, 
svoje plavecké zručnosti si 
aj v tomto roku rozvíjali na 
plaveckom kurze a príjem-
ná bola aj návšteva manže-
lov Potočných zo Zabudišo-
vej, ktorí ochotne priviedli 
koníky, aby ponosili deti 
na svojich chrbtoch. V MŠ 
nás navštívilo aj netradičné 
pantomimické divadlo Lu-
sian, Simsalala či ujo po-
ľovník- p. Miroslav Zámeč-
ník. Medzi obľúbené určite 
patrila návšteva záchraná-
rov, hasičov či policajtov. 
Deti sa tiež zapojili do vý-
tvarných súťaží Dúhový 
kolotoč a Obrázky môjho 
kraja. Deň detí sme prežili 
veľmi aktívne- hrami, do-
tváraním tašiek, hľadaním 
pokladu či diskotékou pod 
korunami stromov.

Neodmysliteľnou súčas-
ťou našich aktivít boli zvy-
ky a tradície nášho kraja po-
čas celého roka. Postupne 
sme si všetky pripomínali 
a prežívali, najmä Vianoce, 
Veľkú noc, zúčastnili sme 
sa s ľudovým programom 
na stavaní mája pri Obec-

nom úrade v Zemianskom 
Podhradí, na spomienko-
vej slávnosti, s mamičkami 
sme oslávili Deň matiek v 
kultúrnom dome, navštívili 
sme a programom potešili 
klientky v DSS Zemianske 
Podhradie. Keďže sa v aprí-
li blížil čas zápisu do „veľ-
kej školy“, navštívili naši 
predškoláci Spojenú školu 
v Bošáci, kde si vyskúšali 
školské lavice, nazreli do 
prváckych kníh a zošitov 
svojich kamarátov. Všet-
kým predškolákom sa ško-
la páčila, tak veríme, že s 
úsmevom do nej v septem-
bri vstúpia s chuťou učiť sa. 

V máji sme uskutočnili 
zápis do materskej školy. 
Už teraz sa tešíme na nové 
detičky, ktoré v septembri 
začnú navštevovať našu 
materskú školu. Koniec 
školského roka patril na-
šim predškolákom, ktorí sa 
s nami rozlúčili krásnym 
programom.  

Školský rok je vo svo-
jom závere. Dúfame, že sa 
všetky naplánované akcie 

vydarili k spokojnosti detí, 
rodičov, ale i nás, učiteliek, 
ktoré sa po celý školský rok 
snažíme, aby sa deti cítili v 
materskej škole pohodlne a 
spokojne. Spoločne s deť-
mi máme veľa  zážitkov, na 
ktoré budeme určite dlho 
spomínať. 

Radi by sme sa poďako-
vali Mgr. Lenke Pacekovej, 
ktorá nám sponzorsky za-
obstarala tričká pre všetky 
deti a p. učiteľky. Ďakuje-
me tiež všetkým rodičom, 
starým rodičom, organi-
záciám – DHZ Zemianske 
Podhradie, Poľovníckemu 
združeniu Bošáca, Jedno-
te dôchodcov  Zemian-
ske Podhradie, Adriáno-
vi Ženžlákovi AD Ž bus,  
Obci Zemianske Podhradie 
a pánovi starostovi Miro-
slavovi Zámečníkovi za po-
moc, ústretovosť, finančnú 
podporu  pri organizovaní 
rôznych akcií a tešíme sa 
na spoluprácu so všetkými 
opäť v novom školskom 
roku 2023/24.

Prajeme všetkým príjem-
ne strávené letné dni. Teší-
me sa na deti 4. septembra v 
materskej škole, kedy spo-
ločne privítame aj nových 
kamarátov nastupujúcich 
do našej materskej školy. 

 Mgr. Daniela Madilová, 
riaditeľka MŠ

Zem.  Podhradie                            

su, zemepisu, prírodopisu), ale 
aj spisovateľ (písal rozprávky, 
básne, poviedky, povesti, ľudo-
vé piesne, príslovia, porekadlá), 
archeológ (spolupracoval s A. 
Kmeťom), ovocinár - učil žia-
kov štepiť ovocné stromy, udo-
mácnil nové odrody čím prispel 
k rozvoju ovocinárstva v Bošác-
kej doline.

Dopisoval si s mnohými vý-
znamnými osobnosťami, mal 
rozsiahlu knižnicu, ktorá mala 6 
500 zväzkov.

Mal rád knihy – neustále 
chodil k nemu poštár s balíkmi s 
knihami, ktoré požičiaval alebo 
mu vracali prostredníctvom po-
šty, resp. si požičiaval. Odobe-
ral desiatky časopisov. Redigo-
val časopis Obzor a prispieval 
do ďalších časopisov. Zozbieral 
povesti, porekadlá, príslovia, 
piesne Bošáckej doliny.

Najvýznamnejšie jeho die-
lo je Bibliografia písomníctva 
slovenského na spôsob slovníka 
od najstarších čias po rok 1900 
a bolo vydané v 6 zväzkoch na 
2 133 stranách. Aj preto je po-
važovaný za otca slovenskej 
bibliografie, čiže dielo, ktoré 
zvyčajne spracováva celý tím, 
spracoval on sám v Zemian-
skom Podhradí.

Z jeho rodiny pochádza aj 
Ľudmila Podjavorinská – Riz-
nerová dcéra brata Rudolfa, kto-
rú Ľudovít podporoval v písaní.

Aj z dôvodu, že veľa času 
trávil za pracovným stolom mal 
nadváhu. „Viedenský špecialis-
ta“ mu poradil aby začal fajčiť, 
tak vraj schudne. Fajčil fajku, 
tabak si pestoval sám. Podľa 
spomienok v jeho pracovni bolo 
toľko dymu, že by sa dal krájať. 
V roku 1912 vážne ochorel,  v 
hrdle sa mu vytvoril nádor. Ab-
solvoval operáciu, ale následne 
sa vytvoril nový nádor a Ľudo-
vít  zomiera 7. 10. 1913 v Zem. 
Podhradí  vo veku 64 rokov.

PaedDr. Daniel Bradáč
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medzinárodný deň detí
3.júna 2023 sa otvorili brány do 

krásneho parku patriaceho kaštieľu v 
Zemianskom Podhradí, aby obec Ze-
mianske Podhradie v spolupráci s obcou 
Bošáca znovu usporiadali pri príleži-
tosti Medzinárodného dňa detí krásny 
program pre všetky deti, ale i rodičov a 
starých rodičov. V tento deň sa aj poča-
sie usmievalo tak pekne ako spokojné 

usmiate tváričky našich detí, a teda nič 
nebránilo tomu, aby sme všetci prežili 
pekný slnečný deň.

V parku kaštieľa bol pre deti priprave-
ný „Čarovný park remesiel“ na začiatku, 
ktorého všetkých vítali starostovia obcí 
Mirko Zámečník a Jožko Mihala.

Odtiaľ deti prešli k jednotlivým sta-
novištiam – remeslám, či už k šustrovi, 
alebo pekárovi a ostatným, kde dostali 
úlohy, ktoré museli pre získanie pečiat-
ky a následne odmeny a diplomu splniť. 
A veru prišli na to, že to tí naši predkovia 

nemali ľahké, ale všetky deti boli veľmi 
šikovné a zvládli to.

Okrem toho deti stihli postrašiť aj má-
tohy, s ktorými sú spojené viaceré pove-
ry a  u bylinkárky sa mohli dozvedieť, 
ktoré bylinky si môžu nazbierať a uva-
riť si z nich čaj. U archeológov si zase 
mohli nájsť mincu pre šťastie, a čo to sa 
dozvedieť o práci archeológa.

Mali sme aj tú česť, že do parku v ten-
to deň zavítala samotná Adelka Ostro-
lúcka a Ľudovít Štúr, a radi sa s našimi 
odfotili.

Následne program pokračoval na 

hasičskom ihrisku v Zemianskom Pod-
hradí. Deti tam však nemuseli ísť peši, 
veď mali svoj sviatok, boli odvážané 
na hasičských autách DHZ Zemianske 
Podhradie a DHZ Bošáca. Na ihrisku na 
nich  už čakal ďalší veselý program, či 
už tvorivé dielničky, obľúbené maľova-
nie na tvár, skákacie hrady, džberovky, 
jazdenie na koníkoch.

Pevne veríme, že všetkých 232 detí 
aj vďaka tomuto nášmu program pekne 
oslávilo svoj sviatok.

V tento deň mohli deti a ich rodičia 
ešte pokračovať sledovaním nočnej ha-

za kultúrou za kultúrou

sičskej súťaže, ktorú usporiadal DHZ 
v Zemianskom Podhradí.

Poďakovanie patrí nielen všetkým 
deťom a ich rodičom, ktorí prišli, ale 
aj všetkým tým, ktorí sa akýmkoľvek 
spôsobom podieľali na príprave toho 
vydareného dňa, či už starostom obcí 
p. Miroslavovi Zámečníkovi a p. Jozefo-
vi Mihalovi, kultúrnym komisiám obcí, 
DSS Zemianske Podhradie, členom Jed-
noty dôchodcov, DHZ Zemianske Pod-
hradie a DHZ Bošáca, ale tiež všetkým 
dobrovoľníkom v parku, na hasičskom 
ihrisku alebo v bufete.

Taktiež ďakujeme PD Bošáca za 
sponzorský dar pre naše deti v podobe 
farbičiek. 

      
 Mgr. Lenka Paceková

máj, máj, máj zelený, pod oblôčkom sadený
Stavanie májov sme ako kultúrnu tradí-

ciu zdedili po našich predkoch.  Stavanie 
májov bolo symbolom ochrany pred zlými 
duchmi a chorobami, alebo zabezpečenia 
potrebnej vlahy. Mládenci stavali diev-
čatám súcim na vydaj máje  počas prvej 
májovej noci. Keď mládenec za pomoci 
kamarátov postavil dievčaťu pred domom 
máj, ktorý bol vyzdobený pestrofarebnými 

stuhami bol to symbol lásky, radosti z mla-
dosti a zo života a hlavne priania aby bolo 
dievča pekné, štíhle a zdravé a do roka 
jeho ženou. Tento symbol jari – stavanie 
mája sa konal v našej obci v nedeľu  30. 
apríla vo dvore obecného úradu. Ručné 
stavanie mája sa stalo v našej obci už tradí-
ciou. Tento rok opäť deti z našej materskej 
školy  pod vedením pani učiteliek vyzdo-

bili farebnými stužkami máj a zatancovali 
a zaspievali veselé pesničky plné radosti 
z prichádzajúcich teplých slnečných dní .  
Po krásnom programe našich najmenších 
vystúpil folklórny súbor Bosák z Bošáce, 
ktorý svojim spevom a rezkou muzikou 
spríjemnili stavanie mája.  

OcÚ Z. P.
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deň matiek 
Moja milá mamička, 

pobozkám Ťa na líčka, 
veď som ešte maličká.
Ale keď raz vyrastiem,

vo všetkom Ti pomôžem.

Druhá májová nedeľa už tradične patrí 
všetkým mamám. Tento rok sme si Deň 
matiek pripomenuli v nedeľu 14. mája v 
našom kultúrnom dome. Byť matkou je 
najkrajšie poslanie v živote každej ženy. 
Matka a otec, ktorý privítajú na tento svet 
nový život, napĺňajú poslanie zachovania 
ľudstva a zmyslu života. Toto poslanie je 
krásne a náročné zároveň.

Deň matiek je ten správny čas, povedať 
našim mamám ako ich máme radi, čo pre 
nás znamenajú a vyjadriť im našu vďač-
nosť za všetko, čo pre nás urobili! Aj keď 

slovko ďakujem a mám Ťa rád, môžeme 
používať hoc aj každý deň, sú to slová, 
ktoré každého potešia a zahrejú pri sr-
diečku a nikdy sa nezunujú.  Starosta obce 
Miroslav Zámečník vo svojom príhovore 
poďakoval všetkým mamách za ich lásku a 
obetavosť a poprial im, aby bol každý deň 
ich života vždy naplnený radosťou, láskou 
a nádejou v krajší zajtrajšok. O program 
sa postarali tí najmenší, ktorých láska je 
najúprimnejšia, deti z našej materskej 
školy. Každé ich vystúpenie je originálne, 
ani pani učiteľky nevedia predvídať ako 
vystúpenie dopadne, ale vystúpenie detí 
je vždy úžasné, milé a hlavne spievané a 
hovorené z úprimného detského srdiečka.    

Ďakujeme všetkým mamičkám, ktoré si 
našli čas a prišli tento sviatok spoločne  s 
nami osláviť pri dobrých domácich koláči-
koch pečených s láskou, dobrej kávičke a 
samozrejme nechýbal ani kvet, tento rok to 
bola červená ruža.

pracovníčky OcÚ Z. Podhradie

Obrázky môjho kraja
Jozef Ľudovít Holuby patrí k významným osobnostiam našej 

obce Zemianske Podhradie. Bol nielen národne uvedomelým 
človekom a kňazom, ale aj prírodovedcom, historikom, archeo-
lógom, spisovateľom a národopiscom. Miloval ľud a jeho zvyky 
a, i keď pomerne veľa času strávil na cestách, takmer celý svoj 
život prežil na dedine. Predovšetkým však bol botanikom sveto-
vého mena a jedným z najlepších znalcov slovenskej flóry. Mal 
blízky vzťah k prírode, pričom si všímal a opisoval nielen rastli-
ny, ale aj ostatnú prírodu a jej krásy, geologické útvary a faunu.

Pri príležitosti 100. výročia J. Ľ. Holubyho Trenč. osvetové 
stredisko v Trenčíne vyhlásilo regionálnu výtvarnú súťaž s ná-
zvom “Obrázky môjho kraja”, do ktorej sa zapojila aj naša MŠ. 
Spomedzi všetkých sme vybrali a poslali do súťaže 9 výtvar-
ných prác. Vyhodnotenie súťaže bolo 24. júna súčasťou prvého 
dňa spomienkovej slávnosti venovanej J.Ľ. Ho-
lubymu v Lubine a na Javorine pri Holubyho chate. 
Z našej MŠ boli úspešné výtvarné práce Jakubka 
Dorotu a Samka Bahníka. Výstava ocenených prác 
bola následne v Galérii M. A. Bazovského v Tren-
číne, v evanjelickom kostole v Lubine a v auguste 
sa presúva opäť do Trenčína, a to do Okruhového 
domu armády.

25.júna sa konal druhý deň tejto spomienkovej 
slávnosti. Naša MŠ prispela k slávnosti ľudovým 
vystúpením detí a výstavou nesúťažných výtvar-
ných prác detí, ktoré boli inštalované po oplotení 
materskej školy. Prítomným na slávnosti sa páčili 
nielen kresby ale i ľudové tance, ktoré odmenili 
vrelým potleskom i milým slovom. Sme veľmi radi, 
že aj naša materská škola mohla byť súčasťou tejto 
významnej spomienkovej slávnosti venovanej J. Ľ. 
Holubymu.

Mgr. Daniela Madilová, riaditeľka MŠ Z. P.                                                        

poznávam svoj región
     
V rámci regionálnej výchovy a poznávania histórie našej obce 

pravidelne navštevujeme Pamätný dom Ľ.V. Riznera a J.Ľ. Ho-
lubyho a evanjelický kostol v Zemianskom Podhradí. Spoločne 
sme aj v tomto roku nazreli do dávnej minulosti, dozvedeli sa  a 
pripomenuli si informácie o živote a tvorbe významných osob-
ností našej obce. Deti okrem iných dejateľov spoznali aj Rizne-
rovu neter- spisovateľku Ľudmilu Podjavorinskú, objavili sme aj 
staré zemiansko- podhradské pečate obce a tiež sme našli fotogra-
fiu našej MŠ z minulého storočia, fotografie niekdajšieho mlyna, 
obchodu a tiež krásne zábery interiéru kaštieľa a parku. Dozve-
deli sme sa aj o Adelke Ostrolúckej, Ľudovítovi Štúrovi – kde sa 
údajne ukrýval v čase, keď bojoval za spisovnú slovenčinu. 

V júni sme využili krásne slnečné dopoludnie a navštívili už 
spomínaný park kaštieľa v Zemianskom Podhradí. Počúvali sme 
spev vtáčikov, pozorovali chrobáčiky, obdivovali vzácne stromy. 
Najviac nás uchvátil “tulipánový” strom, ktorý práve krásne kvi-
tol. Možnosť navštíviť tak krásne a pokojné miesto, ako je park 
kaštieľa, je pre nás vždy veľkým potešením.

Koncom júna sme s deťmi využili pobyt vonku na prechádz-
ku (z časti samozrejme aj autobusom) k románskemu kostolíku 
z 13.storočia v Haluziciach.  Cestou sme si všímali rôzne druhy 
rastlín, byliniek, zastavili sme sa aj pri informačných tabuliach 
a deti si skúsili ohmatať rôzne druhy kôry stromov. V kostolíku 
nás upútala zaujímavá nainštalovaná podlaha, z ktorej sme mali 
výhľad široko- ďaleko. Prezreli sme si aj zvonicu a z kraja sme 
nazreli aj do Haluzickej tiesňavy, ktorá bola naozaj úchvatná a 
určite stojí za to prejsť ju celú.

Veríme, že poznávaním nášho okolia, histórie, regiónu s využi-

tím zážitkového učenia vytvárame u detí povedomie o tradičnom 
slovenskom kultúrnom prostredí a budujeme pozitívne postoje a 
kladný citový vzťah a hrdosť  k nášmu regiónu, ktorý je našim 
domovom. 

Mgr. Daniela Madilová,
riaditeľka MŠ Zemianske Podhradie

Rozlúčka so škôlkou
   
Jún je mesiacom, kedy sa hodnotia výsledky žiakov, študentov 

a pre nás v materskej škole to znamená, že sa musíme opäť roz-
lúčiť s predškolákmi. Túto milú udalosť sme uskutočnili 28.júna 
v materskej škole. Predškoláci nás pripraveným programom utvr-
dili, že sú jednoducho úžasní, pripravení a 1.ročník ZŠ sa má na 
koho tešiť. Ako bolo povedané aj na rozlúčke –„ každé dieťa je 
jedinečné, je iné“,  no všetci sú jednoducho skvelí a my veríme, 
že budú školské povinnosti hravo zvládať. 

Všetky p. učiteľky, p. školníčku na rozlúčke potešili milé a do-
jímavé slová vďaky, krásne kvety a milý darček od  predškolákov 
a ich rodičov. Po programe sme si pochutili na výbornej torte,  
ktorú upiekla mamina Leušky p. Milka Čmelková . Prajeme bu-
dúcim školákom veľa chuti do učenia a silno držíme palce, aby sa 
vo „veľkej“ škole darilo. Rodičom prajeme veľa zdravia, trpezli-
vosti a síl pri učení svojich ratolestí.

     Druhou časťou našej rozlúčky bola „prespávačka“  v MŠ, 
ktorú sme zorganizovali už po druhý raz. Predškoláci si vyskúša-
li, či dokážu prespať v inom prostredí a ešte k tomu aj bez rodi-
čov. Všetci nebojácne prišli v podvečer 30. júna do MŠ. Spoločne 
sme zažili  veľa zábavy, smiechu, ale aj napätia pri hľadaní po-
kladu po zotmení, ktorý naši šiesti pátrači aj vypátrali, no a večer, 
keď sa už  zdalo, že budeme po rozprávke spať, začala vankúšová 
vojna. Tento raz ju vyhrala p. učiteľka Majka a deti si mohli svo-

je vankúše vykúpiť jedine splnenou úlohou. Bolo teda veselo do 
neskorého večera, ale všetci šiesti predškoláci sa držali statočne, 
vydržali nocovať bez rodičov, niektorí by najradšej zostali v škôl-
ke aj celý víkend. Naši -už školáci – boli  super a my sme veľmi 
radi, že boli súčasťou našej MŠ.  Pevne veríme, že aj túto našu 
poslednú spoločnú akciu – prespávačku,  si užili rovnako ako my.

Mgr. Daniela Madilová,
riaditeľka MŠ Zemianske Podhradie

zo školičky zo školičky
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prúdnice potrebujú pri rôznych zásahoch a 
tiež trpezlivo odpovedal na zvedavé otáz-
ky detí. Deti si vyskúšali hasičské prilby, 
pozreli hasičské auto, jeho interiér a veľ-
mi sa im páčilo spustenie hasičskej sirény.  
Najväčšiu radosť deťom urobilo striekanie 
vody z hadice, ktorej kvapky boli  zároveň 
príjemným letným osviežením.

     Keď sa opäť pri našej MŠ 27. júna 
rozozvučali sirény, ohlasovali príchod po-
licajtov. Vďaka Okresnému riaditeľstvu 
Policajného zboru v Novom Meste nad 
Váhom a Krajskému dopravnému inšpek-
torátu v Trenčíne sme zažili krásne dopo-
ludnie v prítomnosti policajných vozidiel, 
policajného psa. Deti sa dozvedeli veľa 
zaujímavostí o práci policajtov, videli ich 
výstroj, výzbroj, auto bez označenia, ktoré 
meria rýchlosť jazdy, nazreli do najnovšie-
ho policajného auta a vyskúšali si aj poli-
cajnú motorku. Deti tiež videli poslušnosť 
policajného psa a zopár odvážnych detí 
bolo súčasťou ukážky so psom. 

     Aj takýmito aktivitami sme sa snažili 
rozvíjať u detí kognitívnu oblasť a zážit-
kovým učením priblížiť deťom jednotlivé 
záchranárske profesie. Niektoré deti už 
teraz vedia, aké povolanie budú raz vyko-
návať...

Mgr. Daniela Madilová, 
riaditeľka MŠ Zemianske Podhradie

na výlete s deťmi aj rodičmi
V záujme čo najúčinnejšieho rozvoja 

osobnosti dieťaťa je dôležitá úzka spolu-
práca s rodičmi, zapojenie rodičov do vý-
chovného spoločenstva. Spolupráca s ro-
dičmi je založená na dôvere, ústretovosti, 
pochopeniu a ochote spolupracovať. Popri 
bežných denných stretnutiach s rodičmi v 
materskej škole, organizujeme spoločné 
akcie, ktoré sú výbornou príležitosťou na 
rozhovory, bližšie vzájomné spoznávanie 
sa. Počas školského roka bolo našich spo-

ločných akcií niekoľko, ktoré sme už spo-
menuli v minulom čísle časopisu. 

V máji sme uskutočnili spoločnú ope-
kačku na hasičskom ihrisku v Zemian-
skom Podhradí. Počasie nám prialo, účasť 
bola výborná. Deti sa vyskákali na skáka-
com hrade, zastrieľali si zo vzduchovky, 
prítomní sa osviežili nanukom, opiekli 
špekáčiky, slaninku, marshmallow. Kto 
mal chuť, zahral si futbal a domov sme 
odchádzali s namaľovanými obrázkami na 

tvári. Našou poslednou akciou 21. júna bol 
výlet do Eko Parku v Piešťanoch. Po pre-
hliadke kontaktnej ZOO a nakŕmení zvie-
ratiek, deti sa dosýta vyšantili na detskom 
ihrisku. Sme veľmi radi, že sa rodičia detí 
nielen zúčastňovali ale i vo veľkej miere 
podieľali na príprave jednotlivých akcií. 
Už  teraz sa tešíme na našu spoluprácu v 
novom školskom roku. 

Mgr. Daniela Madilová, 
riaditeľka MŠ Zemianske Podhradie

Záchranárske zložky v mš
Vraj to nie je náhoda, 
keď sa stane nehoda. 
Úraz, krádež, požiar vari? 
Už sa náhlia záchranári…

S deťmi sme o dôležitosti záchranár-
skych zložiek neraz diskutovali a prišli 
sme k záveru, že sú pre našu spoločnosť 
veľmi potrební a ťažko si predstaviť život 
bez nich. Rozhodli sme sa pozvať jednot-
livé záchranárske zložky do MŠ, aby sme 
zistili viac informácií o ich práci.

22.mája prišli medzi nás  na hasičské 
ihrisko záchranári. Cieľom bolo dozvedieť 
sa, ako poskytnúť prvú pomoc pri ošetrení 
poranenej hlavy, rozbitého kolena, zlome-
nej ruky, alebo ako zastaviť krvácanie z 

nosa bez toho, aby sme mali strach. Naše 
pozvanie na túto veľmi poučnú akciu pri-
jali aj MŠ Nová Bošáca a MŠ Trenčian-
ske Bohuslavice. Spoločne sme pozorne 
sledovali výklad  záchranárov. Keď nám  
vysvetlili a ukázali ako jednotlivé úra-
zy správne ošetriť, deti nabrali odvahu a 
vyskúšali ošetrenie na plyšových medve-
ďoch. Na chvíľu sa teda z detí stali  malí 
záchranári. Nazreli  aj do záchranárskych 
vozidiel, vyskúšali si rôzne záchranárske 
pomôcky, záchranári nám opísali, čo sa 
deje vo vozidle, keď sanitka húka a vezie 
pacienta. V závere akcie odpovedalo 5 detí 
z každej MŠ vo vedomostnom kvíze, za čo 
boli aj odmení pekným darčekom. Všetky 
deti si odniesli nielen vedomosti ale i drob-

nú vecnú pozornosť. 
Ďalšou významnou záchranárskou zlož-

kou sú hasiči. V MŠ nás navštívili 1. júna, 
kedy sme si precvičili evakuáciu z objektu,  
keďže v budove „horelo“.  Podľa pokynov 
všetci vybehli von, nahlásili požiar, dostali 
sme sa do bezpečia, no z MŠ včas nevy-
behla naša kamarátka  Ninka a študentka 
Sárka. Bolo potrebné ich ošetrenie a tiež 
„uhasenie“ požiaru. O všetko sa postarali 
hasiči a hasičky DHZ Zemianske Podhra-
die pod vedením veliteľa zásahu Ing. Šte-
fana Kusendu, ktorí včas prišli, zasiahli a 
našim „zraneným“ poskytli prvú pomoc.  

Po evakuačnom cvičení si deti prezre-
li interiér hasičských vozidiel, p. Kusen-
da deťom ukazoval, aké náradie, hadice, 

zo školičky zo školičky
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športový polrok dhZ Zemianske podhradie
Po zimnej prestávke sa do súťaženia ako 

prvý zapojili naše družstvo dievčat Plameň 
a v 1. apríla v meste Senica na Chodbovici. 
Tu sme zapojili dve družstvá.V celkovom 
hodnotení skončili na 7. a 10. mieste. Popri 
hlavnej súťaži prebiehal aj súťaž uzlovač-
ka, kde sme prihlásili dve dievčatá .Bar-
borka Madilová skončila na prekrásnom 3. 
mieste a Kristínka Znachorová na peknom 
17. mieste z celkového počtu prihlásených 
35 dievčat. 3. júna sa konala u nás nočná 
hasičská súťaž ,kde sme zapojili dve druž-
stvá a to Plameň a Mužov. Mladé hasičky 
svojim požiarnym útokom skončili na 2. 
mieste. V kategórii dospelých naše druž-
stvo skončilo na 7.mieste.O týždeň neskôr 

a to 10.júna sa konalo územné kolo v obci 
Čachtice ,kde nás reprezentovalo jedno 
družstvo Mužov. Po vykonaní disciplín 

naše družstvo skončilo v celkovom hod-
notení na 11. mieste z 22 tímov. 24. júna 
sa v obci Kalnica konalo Jarné kolo hry 
Plameň, kde DHZ Zemianske Podhradie 
zastupovalo jedno družstvo dievčat. Súťa-
žilo sa v dvoch hodnotených disciplínach a 
jednej mimo hodnotenia a to požiarny útok 
s vodou. V celkovom hodnotení naše diev-
čatá vo svojej kategórii obhájili 1.miesto z 
minulého roka. V samostatnom hodnotení 
na požiarnom útoku s vodou skončili na 
2 .mieste. Tu treba poďakovať aj členom 
DHZ Zemianske Podhradie, ktorý sa súťa-
ží zúčastnili ako rozhodcovia.

Janka Zámečníková
Pavol Marťák – Referent mládeže DHZ 

XX. ročník nočnej hasičskej súťaže dhZ Zp
Dňa.3.6.2023 sme po dlhej prestávke 

usporiadali už tradičnú hasičskú súťaž a 
to XX. ročník. V tento deň sme za spolu-
práce aj s našou obcou pripravili zaujíma-
vý program pre najmenšie detičky k ich 
sviatku MDD. Hasičská sobota sa začala 
v miestnom parku v kaštieli odkiaľ detičky 
vozili hasičské autá na naše hasičské ihris-
ko ,kde ich čakalo veľa ďalších atrakcií. 
Športové zápolenie začali najmenší hasiči 
svojimi požiarnymi útokmi s vodou. Do 
tejto súťaže sa zapojilo celkovo 5. súťaž-
ných družstiev mladých hasičov. DHZ 
Zemianske Podhradie zapojilo jedno druž-
stvo, ktoré v celkovom hodnotení skončilo 
na peknom 2. mieste. V hlavnej hasičskej 

časti sa bojovalo v dvoch kategóriách a to 
Ženy a Muži. V Ženskej Kategórií sa na 
prvom mieste umiestilo družstvo SDH 
Březová. V kategórií Muži, kde sme mali 
aj mi zastúpenie skončilo na prvom mieste 

DHZ Trenčianske Bohuslavice. Družstvo 
DHZ Zemianske Podhradie skončilo na 
peknom 7.mieste.Tu treba spomenúť účasť 
družstiev mimo Trenčianskeho kraja čo je 
pre nás veľká vďačnosť. Už ako tradične 
sme pre návštevníkov pripravili naše dl-
horočné špeciality a to pečené ryby, guláš, 
cigánsku, ale aj chladené pivko. Veľké ďa-
kujem od nás patrí všetkým vám čo ste sa 
prišli v hojnom počte zabaviť na naše ih-
risko. Taktiež veľké ďakujem patrí celému 
kolektívu členov Dhz Zemianske Podhra-
die za celkovú prípravu hasičskej soboty, 
DJ Števovi za skvelú hudobnú kulisu po-
čas celého dňa.

DHZ Zemianske Podhradie

mUnipOLis
Vážení občania, od začiatku roka sme 
spustili pre vás službu MUNIPOLIS, 
vďaka ktorej vás môžeme efektívne in-
formovať priamo do vášho telefónu. Pri-
hláste sa k odberu a už nikdy nezmeškáte 
dôležité novinky a upozornenie z našej 
obce, hlásenia obecného rozhlasu. Infor-
mácie podľa vašich záujmov vám bude-
me posielať emailom, SMS alebo ako 
správu do aplikácie. Služba je zdarma!

Čo vám prinesie prihlásenie do aplikácie 
MUNIPOLIS a aké získate informácie?
* Upozornenie na krízové udalosti – vý-
padky energií, odstávky vodovodu, va-

rovanie pred podomovými predajcami
* Novinky a dôležité upozornenia z úra-
du – mobilný rozhlas, rôzne aktuálne 
oznamy a pod.
* Pozvánky na kultúrne a športové podu-
jatia.
* Možnosť vyjadriť svoj názor v online 
anketách.
* Mobilnú aplikáciu obce s užitočnými 
funkciami.
V registračnom procese si môžete sami 
nastaviť, aké typy informácií vás zau-
jímajú (napr. kultúra, doprava, majite-
lia zvierat a iné). Odporúčame vyplniť 
vaše telefónne číslo a ulicu, aby sme vás 
mohli rýchlo varovať v prípade neoča-
kávaných udalostí (napr. porucha vodo-
vodu, poškodenie elektrického vedenia, 

povodeň a pod.) Vaše údaje sú v bezpečí 
a v súlade s GDPR.

Link na registráciu:
https://zemianskepodhradie.munipolis.
sk/registracia
Registrovať sa môžete aj osobne priamo 
na obecnom úrade. Radi vám pomôže-
me.
S aplikáciou MUNIPOLIS budete mať 
dôležité informácie kedykoľvek po ruke. 
Navyše budete mať vždy k dispozí-
cii množstvo užitočných funkcií ako je 
napríklad ľahké nahlasovanie závad na 
území našej obce. Stačí si stiahnuť apli-
káciu MUNIPOLIS a v nastavení pridať 
našu obec.

OcÚ Zemianske Podhradie

Taktické cvičenie dhZO
Dňa 8.7.2023 sa konalo Taktické cvi-

čenie DHZO Zemianske Podhradie v obci 
Zemianske Podhradie časť Zadarička a 
Martáková skala .Témou taktického cviče-
nia bol požiar lesa s diaľkovou dopravou 
vody a následne poskytnutie predlekárskej 
pomoci s následným transportom zranenej 

osoby .Taktického cvičenia sa zúčastni-
lo 11 členov zásahovej jednotky obce a 1 
členka DHZ ktorá bola figurantka a staros-
ta obce Zemianske Podhradie. Touto ces-
tou sa chceme poďakovať všetkým členom 
ktorý sa tohto cvičenia zúčastnili a mohli 
si precvičiť zásah v ťažkých podmienkach.

Láska na ceLÝ ŽivOT
Je len hŕstka ľudí na 

Slovensku, o ktorých 
možno povedať, že nebyť 
ich mravčej práce, často na 
úkor osobného života, na 
Slovensku by nerástol počet 
automatických externých 
defibrilátorov (AED). Patrí k 
nim náš Janko. Inak mu za tie 
roky ani nepovieme. Vďaka 
Jánovi Vidovi sa rozbehol 
na OS ZZS SR register 
AED, v ktorom aktuálne 
evidujeme viac ako 2500 
týchto život zachraňujúcich 
prístrojov, rozmiestnených v 
rôznych častiach Slovenska 
a „vidíme“ ich. Pri záchrane 
ľudského života sa register 
stal pracovným nástrojom pre 
operátorov tiesňovej linky 155 
v prípadoch, keď sa záchranka 

v danej lokalite momentálne 
nenachádza a prístroj AED 
je na blízku. Vedia záchrancu 
inštruovať, aby prístroj 
použil. Počet prípadov, kedy 
ich využijú, rastie a rovnako 
aj počet pacientov, ktorým 
prístroj pomohol zachrániť 
život.

Janko je aj autorom myš-
lienky Mapy AED, ktorú náj-
dete na www.155.sk

Okrem toho sa roky venuje 
edukačnej činnosti a aktívne 
propaguje AED. Za svoju dl-
horočnú prácu dostal na pôde 
Prezidentského paláca Čestné 
uznanie za výnimočný prínos. 
Janko, úprimne a s rešpektom 
sa pred Tebou skláňame a ďa-
kujeme Ti.

DHZ Zemianske Podhradie

prívalová búrka

Dňa 8.6.2023 zasiahla našu obec príva-
lová búrka ,ktorá spôsobila vyliatie koryta 
Bošáčky a vytvorila ďalšie prívalové vlny 
z miestnych hôr. Najviac zasiahnutou ob-
lasťou bola časť Zbehová, kde sa vytvorili 
viaceré prívalové vlny čo spôsobilo zato-
penie a ničenie niektorých chát, pozemkov. 
Zároveň znemožnili aj prejazd smerom do 
časti Kameničné nánosmi hliny a kameňa. 
Taktiež bola zaplavená Hlavná cesta k obci 
Nová Bošáca. Počas tejto búrky zasahoval 
Obecný hasičský zbor Zemianske Podhra-
die v počte 7 členov v častiach Zbehová, 
Španie za pomoci HaZz Nové Mesto nad 
Váhom , Obecným hasičským zborom 
obce Nová Bošáca, súkromnými podnika-
teľmi ktorý vypožičali nakladaciu techni-
ku na sprejazdnenie ciest a výtokov.

hasiči hasiči
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Narodili sa
Diana Kabelíková

Matúš Savara
Emma Chlebanová

Jakub Beňo
Viliam Samuhel 

Opustili nás
Oľga Madilová

Anna Zverbíková
Ján Legerský

Vladimír Pevný

Manželstvo uzavreli
Peter Veselý – Lenka Feriancová

Miroslav Madila – Dagmara Šamáková
Emil Ciblík – Paula Adamaťová
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60 rokov 
Ing. Kačíc Ján
Ivičicová Jarmila
Dzurák Pavol
Pevná Iveta
Kulich Ján

65 rokov
Katrincová Mária
Helík Peter
Kaššovicová Eva
Kopunec Marián
Kaššovic Vladimír
Karinec Stanislav
Dzurák Miloslav

Darina Tulisová
Mária Zámečníková
Jaroslav Vido
Vladimír Plichta
Mária Bieliková

70 rokov 
Mičová Anna
Popovičová Ľudmila
Klinčúchová Mária Mgr.

Anna Martáková
Emília Zámečníková
JUDr. Jozef Fiaský

75 rokov 
Turánková Marta
Brezováková Anna
Stachová Ľudmila
Kochanová Valéria
Čačíková Magdaléna

Daniela Figurová
Ema Kašparová
Anna Fraňová
Anna Berová

80 rokov
Kukuča Jozef

Štefan Dzurák

86 rokov
Anna Kočická
Peter Zámečník

87 rokov
Anna Rýdza

88 rokov
Machalová Gabriela
Staňák Vladimír

89 rokov
Emília Bahníková

91 rokov
Kaššovic Pavol


